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GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 18.JUNI 2019 
 
Sekretariatets innstilling 
 
Protokollen fra møte 18.juni 2019 godkjennes. 
 
Til å signere protokollen sammen med møteleder 18.juni 2019, velges: 
1.  ………….. 
2.  ………….. 
 
Saksopplysninger 
 
Vedlagt følger protokollen fra forrige møte. Protokollen er tidligere utsendt. Det er ikke 
fremkommet merknader til protokollen. Protokollen godkjennes formelt i påfølgende møte 
samtidig som det velges to medlemmer til å signere protokollen sammen med leder.   
 
Det foreligger også en protokoll fra møtet 24.april og en protokoll fra møtet 18.juni som er 
unntatt offentlighet som vil bli delt ut i møtet og behandlet. 
 
 
 
 
Sveinung Talberg  
rådgiver  
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REFERAT OG ORIENTERINGER 
 
Sekretariatets innstilling 
 
Referat- og orienteringssakene tas til orientering. 
 
 
Saksopplysninger 
 
Referatsaker: 
 
RS 66/19 Habilitetsspørsmål 

Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 
RS 67/19 Orienteringssaker 

 Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 
RS 68/19 PS 37/19 Sunndal Energi KF - regnskap pr 1.kvartal 2019 

Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 
RS 69/19 PS 38/19 1. tertialrapport 2019 for Sunndal kommune 

Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 
RS 70/19 PS 39/19 Budsjettreguleringer 1. tertial 2019 

Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 
RS 71/19 PS 40/19 Etablering av Nordmøre og Romsdal brann og redning IKS 

Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 
RS 72/19 PS 41/19 Etablering av miljøselskapet ReMidt IKS 

Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 
RS 73/19 PS 42/19 Interkommunalt barnevernssamarbeid - endringer og muligheter 

Særutskrift fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 
RS 74/19 PS 43/19 Interkommunalt samarbeid om pedagogisk-psykologisk tjeneste - 

endringer og muligheter 
Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 



RS 75/19 PS 49/19 Oppfølging ansvarlig lån Sunndal Energi KF 
Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 

RS 76/19 Habilitetsvurderinger Kommunestyret 28.08.19 
Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 

 
RS 77/19 Orienteringssak - Kartlegging av psykososialt arbeidsmiljø i Sunndal kommune  

Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 

RS 78/19 2/19 Nummerert brev 1/2019 fra revisor 
Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 

 
RS 79/19 5/19 Barnevernsamarbeid – endringer og muligheter 

Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 
RS 80/19 6/19 Sunndal Energi KF – regnskapsoversikt pr 2.kvartal 2019 

 Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
  
RS 81/19 7/19 Sunndal Energi KF - omdannelse til aksjeselskap 
  Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 
RS 82/19 8/19 Etablering av pedagogisk psykologisk tjeneste 
  Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 
RS 83/19 12/19 Årsrapport 2018 – Sunndal Næringsselskap AS 
  Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 
RS 84/19 13/19 Årsrapport 2018 – Sunndal Næringseiendom AS  
  Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 
RS 85/19 14/19 Tertialrapport 1/19 fra Sunndal Næringsselskap AS 
  Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 
RS 86/19 17/19 Politisk organisering – ny behandling 

 Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 
RS 87/19 18/19 Kontrollutvalgssekretariatet for Romsdal - nye vedtekter 
  Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 
RS 88/19 Innkalling til styremøte i Sunndal Energi KF 19.08.2019 (vedlagt) 
 
RS 89/19 Protokoll møte i representantskapet i NIR nr. 4, 29.8.19 (vedlagt) 
 
RS 90/19 Valg av kontrollutvalg for perioden 2019-2023, brev datert 1.7.2019 fra Forum for 

Kontroll og Tilsyn (FKT) til kommunene (Vedlagt).  
 
RS 91/19 Innkalling til stiftelsesmøte Møre og Romsdal Revisjon SA 23.8.2019, brev datert 

9.8.2019, samt forslag til vedtekter (vedlegg).   
 
 
 
 
 
 
 



Orienteringssaker: 
 
OS 13/19  RS 35/19 Protokoll fra representantskapsmøte Interkommunalt arkiv for Møre og 

Romsdal IKS - 24.04.2019  
Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 

OS 14/19 RS 37/19 Innkalling til styremøte 28.05.2019 i Kontrollutvalgssekretariatet for Romsdal 
Protokoll fra Sunndal kommunestyre 12.06.2019 (vedlagt) 
 

OS 15/19 RS 1/19 Avslutning av tilsyn med kommunale helse- og omsorgstjenester til personer 
med psykisk utviklingshemming i Sunndal kommune 

 Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 

OS 16/19 RS 3/19 Innkalling til årsmøte (stiftelsesmøte) 23.08.2019 - Møre og Romsdal Revisjon 
SA 
Foreløpig møteprotokoll Sunndal kommunestyre 28.08.2019 (vedlagt) 
 

 
 
 
Sveinung Talberg 

 

rådgiver  
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STATUS ØKONOMIAVDELINGEN I SUNNDAL KOMMUNE 
 
Sekretariatets innstilling 
 

Kontrollutvalget tar redegjørelsen til orientering. 
 
Det avtroppende kontrollutvalget ber det påtroppende kontrollutvalget følge opp saken. 
 
Saksopplysninger 
Under behandling av sak PS 24/19 - 1. TERTIALRAPPORT 2019 FOR SUNNDAL 
KOMMUNE i kontrollutvalget den 18.06.2019 ble det gjort følgende behandling i utvalget: 
 
Kommunedirektøren beklaget at rapporteringen og tabellene ikke er tilfredsstillende.  Dette 
henger sammen med manglende kapasitet.  Økonomisjefen har vært sykemeldt siden januar 
2018, men er nå tilbake i 50 %.  I tillegg har leder for regnskapsavdelingen sluttet i mai og 
vikar er så vidt startet, men går ut i permisjon i august.  En har startet arbeidet med 
rekruttering og opplæring på dette området.   
 
Leder i utvalget spurte om kommunedirektøren har kontroll, kapasitet og kompetanse på 
økonomiavdelingen.  Kontrollutvalget ser svært alvorlig på situasjonen.  Kontrollutvalget var 
bekymret for situasjonen i møte 25.04.2019 og revisor skrev etter møtet en epost til 
kommunedirektøren og etterlyste tiltak for å ivareta de funksjoner for de som er sykemeldt og 
slutter.  Kommunedirektøren svarte i epost 28.04.2019 der løsninger ble skissert.   
 
Kommunedirektøren sa i møtet 18.06.2019 at hun har kontroll på dette, men at en henger noe 
etter på kompetanse og opplæring. 
 
Kontrollutvalget vil følge opp dette i neste møte og få en status på situasjonen før en evt. 
vurderer å orientere kommunestyret om situasjonen. 
 
I lukket møte den 18.06.2019 sak PS 25/19 ble temaet status for økonomiavdelingen 
ytterligere behandlet med spørsmål fra utvalget og svar fra kommunedirektøren. 
 
Den 16.08.2019 mottar kontrollutvalget følgende epost fra kommunedirektøren: 
 
Sunndal kommune har fra 12.08.19 leid inn økonomisjef Trond Håskjold i Surnadal 
kommune til å ta ansvar for økonomiområdet i Sunndal kommune.  Monica Holthe vil være 
den daglige koordinatoren.  Dette gjentas i brev av 05.09.2019. 

 



 
Den 22.08.19 er økonomisjef Trond Håskjold i Formannskapet og orienterer. 
Den 02.09.19 sender kontrollutvalget epost til kommunedirektøren der en ber om at Trond 
Håskjold (innleid økonomisjef) møter i kontrollutvalget for å gi samme orientering som 
Formannskapet fikk i møte 22.8., evt. med opplysninger som er mer oppdatert etter dette 
møtet.  Det er også ønskelig at kontrollutvalget kan få oversendt det som ble vist for 
Formannskapet. 
 
 
VURDERING  
Kontrollutvalget bør fortsatt vurdere å rapportere situasjonen til kommunestyret alt etter 
hvilken informasjon utvalget får før eller i møtet 16.09.19. 
 
Utvalget bør be det påtroppende utvalget følge opp saken videre. 
 
 
 
 
Sveinung Talberg 

 

 rådgiver 
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REGLEMENT FOR KONTROLLUTVALGET I SUNNDAL KOMMUNE 
 
Sekretariatets innstilling 
 
Kontrollutvalget vedtar det fremlagte forslag til Reglement for kontrollutvalget i 
Sunndal kommune.  Saken blir lagt frem for kommunestyret med følgende innstilling: 
 
Kommunestyret godkjenner Reglement for kontrollutvalget i Sunndal kommune. 
 
Saksopplysninger 
 
I ny kommunelov, som trår i kraft etter det konstituerende kommunestyremøte i høst, er det 
§ 5-13 som regulerer reglement for folkevalgte organ.  

Folkevalgte organer skal ha et reglement som fastsetter 
a) organets virkeområde og eventuelle vedtaksmyndighet 
b) tidsperiode som organet er opprettet for 
c) eventuelle andre sentrale bestemmelse om organets virksomhet 

 
For å klargjøre rammene for og innholdet i kontrollutvalgets oppgaver, er det anbefalt at 
kommunestyret vedtar et eget reglement for kontrollutvalget. Reglementet sier noe om 
utvalgets oppgaver og ansvarsområde, saksbehandling i utvalget og gir informasjon om 
utvalgets virksomhet. For å sikre at reglementet holdes oppdatert, bør det gjennomgås og 
eventuelt revideres minimum en gang pr. valgperiode. 
 
Reglementet for kontrollutvalget skal behandles og vedtas av kommunestyret på 
tilsvarende måte som reglement for andre folkevalgte organ. 
 
Kommunestyret kan fastsette et reglement for kontrollutvalget i den hensikt å klargjøre 
innholdet i, og rammene for, utvalgets oppgaver. Reglementet kan ikke fastsette 
retningslinjer som begrenser eller er i strid med gjeldende regelverk for kontrollutvalget. 
 
Vanlig prosedyre er at kontrollutvalget, med bistand fra sekretariatet, utarbeider forslag til 
reglement. Siden det nå trer i kraft både ny kommunelov og ny forskrift; Forskrift om 
kontroll og revisjon, så må reglementet tilpasses disse.  
 
 
 



Vedlagt saken følger: 
• Forslag til Reglement for kontrollutvalget i Sunndal kommune. 
• Reglement for kontrollutvalget i Sunndal kommune, vedtatt 2.9.2015 i k-sak 

72/2015.  
 
 
VURDERING 
 
Reglementet inneholder retningslinjer for utvalgets organisering, oppgaver, 
rammebetingelser og saksbehandling. Det sier også noe om informasjon og rapportering, 
samt kontrollutvalgets arbeidsmåte.  
 
Sekretariatet vil her gjennomgå de viktigste endringene som er gjort fra tidligere reglement 
for kontrollutvalget i Sunndal kommune. 
  
§ 2 Valg og sammensetning 
 
Det er foreslått en endring fra gjeldende reglement for kontrollutvalget i Sunndal, når det 
gjelder hvor mange medlemmer som velges blant kommunestyrets medlemmer. Det 
foreslås at minst 2 av medlemmene velges blant kommunestyrets medlemmer, hvor den 
ene bør velges til leder. Med de erfaringer en har fra gjeldende valgperiode der utvalget 
bare har en representant i kommunestyret, er det en fordel at det er 2 medlemmer som 
velges blant kommunestyrets medlemmer for å ha et godt bindeledd til kommunestyret. 
Kravet i kommuneloven er at minst ett medlem velges blant kommunestyrets medlemmer. 
Siden kontrollutvalget opptrer på vegne av kommunestyret, så er samarbeidet mellom 
kommunestyret og kontrollutvalget viktig. Erfaringer tilsier at dette i de fleste tilfeller best 
ivaretas gjennom at leder av kontrollutvalget også er medlem av kommunestyret. Dette er 
derfor foreslått som en endring fra tidligere reglement.   
 
Videre er det tatt inn de nye bestemmelsene i kommuneloven at leder ikke kan være 
medlem av samme parti eller tilhøre samme gruppe som ordfører, samt at personer som har 
ledende stilling eller er styre/varamedlem eller medlem av bedriftsforsamling i et selskap 
kommunen har eierinteresser i, ikke er valgbar til kontrollutvalget. Tilsvarende gjelder for 
interkommunalt politisk råd eller et kommunalt oppgavefelleskap.  
 
I Sunndal har valg til kontrollutvalget blitt gjennomført som et avtalevalg og det er inngått 
listesamarbeid om varamannslisten. Dette har fungerer bra, da det står flere personer på 
varamannslisten for hver liste og hvert listesamarbeid.   
 
§ 3 Kontrollutvalgets oppgaver  
 
Her er reglementet supplert med oppgavene Etterlevelseskontroll med 
økonomiforvaltningen, som er en ny oppgave, jf. ny kommunelov. Internkontroll er også 
lagt inn. Dette er ikke en ny oppgave, men lå ikke inne i tidligere reglement. Når det 
gjelder Forvaltningsrevisjon,så er det her supplert med at kontrollutvalget skal rapportere 
til kommunestyret hvordan anbefalinger i forvaltningsrevisjoner er fulgt opp. Dette 
ansvaret er fremhevet i forarbeidene til forskrift om kontrollutvalg og revisjon. Påseansvar 
over for revisor er lagt inn som et nytt ansvar i reglementet. Ansvaret er ikke nytt, men det 
har ikke tidligere fremgått av reglementet.  



Eierskapskontroll erstatter tidligere selskapskontroll. Dette i tråd med ny kommunelov og 
forskrift om kontrollutvalg og revisjon. Det er også her lagt inn i reglementet at 
kontrollutvalget skal rapportere til kommunestyret hvordan anbefalinger i 
eierskapskontroller er fulgt opp.  Innsyn og undersøkelser i selskap er lagt inn som en egen 
oppgave. På dette området har den nye kommuneloven gitt kontrollutvalget utvidet rett til 
også å foreta undersøkelser overfor andre virksomheter som utfører oppgaver på vegne av 
kommune. Ikke bare begrenset til selskap som helt eller delvis er eiet av kommunen. 
 
§ 4 Kontrollutvalgets ressurser og rammebetingelser 
 
Under avsnittet revisjonsordning og revisor, er det lagt til at kontrollutvalget inngår 
oppdragsavtale med revisjonen.  
 
§ 6 Kontrollutvalgets arbeidsmåte   
 
Det er vurdert at det er behov for å synliggjøre noe mer i reglementet hvordan 
kontrollutvalget arbeider. Dette gjelder både retten til innsyn i taushetsbelagt informasjon, 
begrensningene i kontrollutvalgets myndighet og hvordan kontrollutvalget behandler 
henvendelser fra andre enn kommunestyret. 
 
§ 7 Informasjon og rapportering 
 
Her er det supplert med at kontrollutvalget utarbeider en plan for kontrollutvalgets 
virksomhet i valgperioden, som godkjennes av kommunestyret. Dette ble satt i verk 
undervegs i gjeldende valgperiode i Sunndal, og har derfor ikke tidligere vært omtalt i 
reglementet.  
 
§ 8 Samspillet mellom kontrollutvalget og kommunestyret  
 
Kontrollutvalgets leder har møte- og talerett i kommunestyret når saker fra kontrollutvalget 
skal behandles. Endringen i reglementet knytter seg til at forskrift om kontrollutvalg og 
revisjon nå sier at utvalgets leder kan la ett av de andre medlemmene i utvalget utøve 
denne retten på sine vegne. Tidligere så var formuleringen i kommuneloven begrenset til at 
kontrollutvalgets leder hadde en slik rett. I de gjeldende reglementene i Sunndal så har er 
det vært en formulering om at kontrollutvalgets leder eller nestleder har en slik rett. Nå 
foreslå vi at en følger den nye forskriftens formulering på dette området.  
   
Kontrollutvalget får her mulighet til å komme med forlag til endringer i utkast til 
reglement, basert på erfaringer fra arbeidet denne valgperioden. Eventuelle forslag til 
endringer vil blir innarbeidet før oversending til kommunestyret.  
 
 
 
 
Sveinung Talberg 
Rådgiver 
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FORSLAG TIL BUDSJETT 2020 FOR KONTROLL OG TILSYN I SUNNDAL 
KOMMUNE 
 
Sekretariatets innstilling 
 
Kontrollutvalgets forslag til budsjett for 2020 med en netto ramme på kr 1 292 000 inkludert 
kjøp av revisjonstjenester og sekretariatstjenester for kontrollutvalget vedtas. 
 
Saksopplysninger 
 
I henhold til § 18 i Forskrift for kontrollutvalg skal kontrollutvalget utarbeide forslag til 
budsjett for kontroll- og tilsynsarbeidet i kommunen. Kontrollutvalgets forslag til 
budsjettramme for kontroll- og revisjonsarbeidet skal følge formannskapets budsjettinnstilling 
til kommunestyret. Budsjettforslaget fra kontrollutvalget kan bare endres av kommunestyret, 
men formannskapet kan, i sitt samlede budsjett, foreslå et annet beløp enn det kontrollutvalget  
foreslår.  
 
Fra konstituering av nytt kommunestyre så trer ny kommunelov og ny forskrift om 
kontrollutvalg og revisjon i kraft. Det er da § 2 Kontrollutvalgets rolle i fastsettelsen av 
budsjett for kontrollutvalget, som regulerer dette ansvaret. Innholdet i paragrafen er videreført 
fra tidligere forskrift.      
 
Budsjettforslaget skal synliggjøre kontrollutvalgets egne kostnader og kostnader knyttet til 
revisjon og sekretariatstjenester.  
 
Kontrollutvalget i Sunndal får sekretariatstenester for kontrollutvalget fra 
Kontrollutvalgssekretariatet for Romsdal som er et interkommunalt samarbeid etter 
kommunelova § 27, der Sunndal kommune er deltager.  
 
Sunndal kommune er eier i Møre og Romsdal Revisjon IKS (MRR IKS), og har 
revisjonstjenester fra dette selskapet. Fra 1.1.2020 blir MMR IKS sammenslått med KOMREV 
3 IKS, som et samvikeforetak. Det er da Møre og Romsdal Revisjon SA som vil levere 
revisjonstjenester til Sunndal kommune.   
 
Det er tatt utgangspunkt i at kontrollutvalget avvikler 6 møter i året. 
    
 

 



Budsjettforslaget kan spesifiseres som følger: 
 
Tekst Budsjett 

2020 
Budsjett 

2019 * 
Godtgjørelse folkevalgte 68 000 50 000 
Tapt arbeidsfortjeneste 15 000 20 000 
Arbeidsgiveravgift 9 000 7 000 
Faglitteratur, aviser, abonnement 6 000 2 000 
Bespisning 5 000 4 000 
Opplæring og kursutgifter 50 000 40 000 
Bilgodtgjørelse + diett (oppg.pl.) 5 000 5 000 
Utgiftsdekning reise 20 000 0 
Kontingenter 7 000 6 000 
Sum kontrollutvalgets egen virksomhet 185 000 134 000 
   
Kjøp tjenester Revisjon**  850 000 900 000 
Kjøp tjenester KU-sekretariatet *** 257 000 223 000 
Sum utgifter kontrollutvalg, 
sekretariat og revisjon 

1 292 000 1 257 000 

  
* Dette var kontrollutvalgets forslag for 2019.  Kommunestyret reduserte rammen med kr 200 000 i møte 
13.12.18.  Det ble da ikke bestilt forvaltningsrevisjonsprosjekt i 2019.  
** I busjettforslaget ligger det inne honorar til regnskapsrevisjon og en bestilt selskapskontroll.  En er usikker på 
om den blir levert eller fakturert i slutten av 2019 eller starten av 2020.  Se kommentarer nede i saken.   
*** Det ligger ute en sak i kommunene om nytt revidert reglement for kontrollutvalgssekretariatet.  Der foreslås 
det at en går over til ny modell for kostnadsfordeling til kommunene.  70 % etter folketall og 30 % fast beløp.  
Gjeldende modell er kostnadsfordeling kun etter folketall.  
  
Vedlagt følger:  

• Satser for godtgjørelse til folkevalgte i Sunndal kommune gjeldende fra 01.01.2019 i 
medhold av reglement for godtgjørelse til folkevalgte i Sunndal kommune. 
 

• Kostnadsfordeling kjøp av tjenester fra kontrollutvalgssekretariatet, behandlet i styret 
for Kontrollutvalgssekretariatet for Romsdal 04.09.2019. 

 
 
VURDERING 
 
For å gi kontrollutvalget gode arbeidsvilkår må kommunestyret stille nødvendige ressurser til 
disposisjon. Kommunestyret skal vedta et samlet budsjett for kontroll- og tilsynsarbeidet i 
kommunen der utgifter til utvalget sin egen virksomhet, sekretærbistand og revisjon kommer 
frem. 
 
Kontrollutvalget må ha mulighet og midler til å skaffe seg kunnskap og delta i 
erfaringsutveksling og samlinger sammen med andre kontrollutvalg.  
 
I den nye kommuneloven er fokuset på kontroll og tilsyn styrket.  Dette må gjenspeiles i 
kontrollutvalgets arbeidsbetingelser og budsjett. 
 
 
 



 
Kommentarer til budsjettpostene: 
 
Godtgjørelse folkevalgte: 
Her følger en det vedtatte reglementet for Sunndal kommune som regulerer en 
ledergodtgjørelse på kr 19 412 pr. år og en medlemsgodtgjørelse på kr 1 618 pr. møte.  
Forslaget innebærer 6 møter for 5 medlemmer som gir kr 68 000 i godtgjørelse. 
 
Tapt arbeidsfortjeneste: 
Møtene avvikles på dagtid(i arbeidstiden til sekretariatet).  Det er usikkert hvor mange som vil 
kreve kompensasjon da noen får dekt møteaktivitet av arbeidsgiver eller tar ut møtetiden i ferie 
eller avspasering.  En velger heller å budsjettere med en rund sum på kr 15 000, så får en be 
om en budsjettjustering hvis det skulle vise seg at realiteten er en helt annen. 
 
Faglitteratur, abonnement: 
Kontrollutvalgets medlemmer får medlemsbladet til Norges kommunerevisorforbund 
«Kommunerevisoren». Bladet har mange fagartikler som er nyttig for arbeidet i 
kontrollutvalget. Bladet koster kr 425 pr. medlem.  I tillegg er det satt opp et digitalt 
abonnement på «Kommunal Rapport» til leder.  Dette er det nettstedet og avisen som har flest 
relevante artikler om kommunesektoren.  Abonnementet koster kr 3 390 pr. år. 
 
Bespisning: 
Kontrollutvalget avgjør selv når møtene starter, men det er forutsatt at en legger inn en pause 
med bespisning når møtene varer utover 4 timer, noe de vanligvis gjør.  En har satt en stk.pris 
på kr 150 pr. pers. pr. møte.  Sekretariatet besørger bestilling av bevertning. 
 
Opplæring og kursutgifter: 
Det er budsjettert med at alle utvalgsmedlemmene kan delta på en konferanse/ 
opplæringssamling i 2020.  Dette er viktig da det er første året i valgperioden.  Det er Norges 
kommunerevisorforbund (NKRF) og Forum for kontroll og tilsyn (FKT) sine konferanser som 
her er aktuelle å delta på.  En har lagt inn at alle kan reise på en av disse, samt at 2 medlemmer 
kan delta på den andre konferansen.  Konferanseavgiften er på ca. kr 7 000 pr. person. 
 
Bilgodtgjørelse: 
Det er lagt inn en rund sum på kr 5 000 til dekning av bilgodtgjørelse til de som krever slik 
refusjon for kjøring til møter og konferanser.  Det har vært varierende tidligere om 
medlemmene har krevd slik refusjon, selv om en har rett på dette. 
 
Utgiftsdekning reise: 
Dette gjelder utgiftsdekning for reiser til konferanser.  Det er satt opp kr 3 000 pr. person og 
for 5+2 personer som skal dekke fly, tog, buss eller ferge mv. 
 
Kontingenter: 
Forum for kontroll og tilsyn (FKT) er en viktig fagorganisasjon for kontroll- og tilsynsarbeidet. 
Sunndal kommune er medlem.  Størrelsen på kontingenten bestemmes ut fra kommunens 
innbyggertall. Sunndal kommunes sats for 2020 er kr 7 000. 
  
Kjøp tjenester fra revisjon: 
Møre og Romsdal Revisjon IKS har sammen med Kommunerevisjonsdistrikt 3 IKS dannet et 
nytt selskap; Møre og Romsdal SA fra1.1.2020.  Fra 1.1.2019 har revisjonstjenestene blitt 



fakturert etter medgått tid. Det er derfor stipulert et beløp på bakgrunn av erfaringstall for 
perioden august 2018 til juni 2019.  I budsjettet 2020 vi har fått fra revisjonen er det stipulert  
kr 700 000 til regnskapsrevisjon og kr 150 000 til forvaltningsrevisjon/selskapskontroll.  
Til sammen kr 850 000.  Tilsvarende stipulerte beløpt i 2019 for var kr 900 000.  Revisjonen 
har et mål om 5 % effektivisering hvert år.  Insitamentet til å få til en reduksjon i honoraret, 
spesielt til regnskapsrevisjon, ligger mye hos kommunen selv.  Hvis kommunen har gode 
internrutiner, god internkontroll og effektiv styring og ressursbruk, kan revisjonen bruke 
mindre tid på å bekrefte regnskapet.  Dette gjelder også til en viss grad for mengden 
forvaltningsrevisjon.   I budsjett til forvaltningsrevisjon ligger det inne arbeid med overordnet 
analyse og evt. bestilling av nytt prosjekt. Overordnet analyse blir utført i 2019 for neste 
periode 2020-2023.  Det er ikke budsjettert midler til levering av nytt 
forvaltningsrevisjonsprosjekt i 2020, men en har bestilt en selskapskontroll sammen med 4 
andre kommuner for levering i 2019/2020 som ligger inne i budsjettet med kr 150 000.  Det 
viktigste er at sekretariat og kontrollutvalg får utarbeidet en plan for forvaltningsrevisjon for 
perioden 2020-2023.  Dette kommer opp som egen sak senere.   
 
Kjøp av tjenester KU-sekretariatet: 
Styret for Kontrollutvalgssekretariatet for Romsdal har i møte 04.09.2019 behandlet budsjett 
for sekretariatet for 2020. Samlet refusjon fra kommunene er i 2020 budsjettert til kr 2 278 000 
mot kr 2 235 000 i 2019. Styret har i juni oversendt nye vedtekter for 
Kontrollutvalgssekretariatet for Romsdal gjeldende fra 01.01.2020 til godkjenning i 
kommunestyrene.  I vedtektene er det også endret kostnadsfordelingsmodell. Fordelingen i den 
nye modellen er 30 % fast og 70 % fordeling etter folketall. Tidligere var fordeling bare etter 
folketall. Sekretariatet har for 2020 budsjettert med bruk av kr 200 000 fra disposisjonsfond, 
slik det også ble gjort i 2018 og 2019. Sunndal kommune sine kostnader vil øke litt i forhold 
2019 pga. ny kostnadsfordelingsmodell samt at sekretariatet har fått to færre kommuner i 
samarbeidet og en liten økning i totalbudsjettet.  Sekretariatet må ta forbehold om at alle 
kommunene godkjenner de nye vedtektene med ny kostnadsfordelingsmodell.   
 
Kontrollutvalgssekretariatet ser det som viktig at kostnader til kontroll og tilsyn blir synliggjort 
i kommunen sitt regnskap. Dette vil også bidra til mer nøyaktig Kostra-rapportering.  
 
Sekretariatet anbefaler at kontrollutvalget slutter seg til de vurderinger som her er gjort og ber 
kommunestyret om å vedta kontrollutvalgets forslag til budsjett for 2020 med en netto ramme 
på kr 1 292 000, som inkl. kjøp av revisjonstjenester og sekretariatstjenester for 
kontrollutvalget. Saken legges fram med ovennevnte forslag til vedtak. 
 
 
 
 
Sveinung Talberg 
rådgiver 
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VURDERING AV KONTROLLUTVALGET SITT TILSYNSANSVAR MED 
REVISJONEN - REVISJONSÅRET 2018 
 
Sekretariatets innstilling 
 
Kontrollutvalget slutter seg til de vurderinger som går fram av dokumentet «Kontrollutvalget 
sitt tilsynsansvar 2018» 
 
Ut fra den vedlagte gjennomgangen blir det vurdert at revisjonsordningen som Sunndal 
kommune har hatt for revisjonsåret 2018, har vært forsvarlig. 
 
Saksopplysninger 
 
Som det går fram av kommuneloven § 77 nr. 4. og forskrift om kontrollutvalg, har 
kontrollutvalget et tilsynsansvar overfor regnskapsrevisjon. NKRF har utarbeidet en veileder 
med anbefalinger om hvordan dette kan gjennomføres. Selv om det ikke direkte går frem av 
lovteksten, så har kontrollutvalget også et tilsynsansvar for forvaltningsrevisjon. NKRF har 
også utarbeidet en veileder for kontrollutvalget sitt tilsynsansvar for forvaltningsrevisjon. 
Gjennomgangen som her blir gjort, bygger på disse to veilederne.   
 
Vedlagt saken følger: 

• Kontrollutvalget sitt tilsynsansvar overfor regnskaps- og forvaltningsrevisjon 2018 
• Veileder vedrørende kontrollutvalgets påseansvar overfor regnskapsrevisor, NKRF 

24.10.2010 
• Veileder vedrørende kontrollutvalgets påse-ansvar for forvaltningsrevisjon, NKRF 

01.09.2011 
 
VURDERING 
 
Vurderingene som er gjort bygger på «Veileder vedrørende kontrollutvalgets påse-ansvar 
overfor regnskap» og «Veileder vedrørende kontrollutvalgets påse-ansvar for 
forvaltningsrevisjon». Vurderingene som er gjort er basert på dokument og informasjon som 
har blitt lagt fram for kontrollutvalget revisjonsåret 2018. I tillegg er daglig leder i Møre og 
Romsdal Revisjon IKS, Veslemøy E. Ellinggard, forespurt når det gjelder oppfylling av krav til 
etterutdanning. Hun har også gitt muntlig informasjon knyttet til kvalitetssikring av 
uavhengighet og objektivitet for de andre revisorene, som ikke legger frem bekreftelse av 
uavhengighet til kontrollutvalget, slik oppdragsansvarlige revisorer gjør.  
 
 



Til informasjon så arbeider Forum for Kontroll og Tilsyn (FKT) også med å utarbeide en 
veileder for kontrollutvalget sitt påse-ansvar. Veilederen har vært ute på høring, men den er 
ikke ferdigstilt når dette saksframlegget blir skrevet. Det er naturleg at en tar utgangspunkt i 
den nye veileden når en skal gjøre vurdering etter revisjonsåret 2019.  
 
Sekretariatet har registrert at Møre og Romsdal IKS er i en positiv utvikling. Det ser ut til at det 
er tatt grep for å utvikle arbeidsmetodikk og systematikk i revisjonsgjennomføringen. Dette har 
gitt seg særlig utslag i en bedring når det gjelder rapporteringsform og innhold på 
rapporteringen til kontrollutvalget. Dette har igjen gitt kontrollutvalget bedre innsikt i 
revisjonen sitt arbeid.  
 
Oppdragsavtalen som er inngått mellom Sunndal kommune v/kontrollutvalget og Møre og 
Romsdal Revisjon IKS, er etter sekretariatet sin vurdering et godt verktøy for videreutvikling 
av Møre og Romsdal Revisjon IKS og for kontrollutvalget i oppfølgingen av 
revisjonstjenestene.  
 
Møre og Romsdal Revisjon IKS vil fra 1.1.2020 slå seg sammen med 
Kommunerevisjonsdistrikt 3 IKS, og bli til Møre og Romsdal Revisjon SA. En håper at den 
positive utviklingen vil fortsette i det nye selskapet.  
 
Ut fra den vedlagte gjennomgangen blir det vurdert at revisjonsordningen som Sunndal 
kommune har hatt revisjonsåret 2018, har vært forsvarlig. 
 
 
 
 
Sveinung Talberg 
 rådgiver  
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KONTROLLUTVALGET SIN RAPPORT TIL KOMMUNESTYRET OM UTVALGET 
SIN VIRKSOMHET I VALGPERIODEN 2015-2019 
 
Sekretærens innstilling 
 
Kontrollutvalget godkjenner vedlagte rapport om utvalget sin virksomhet i valgperioden 
2015 – 2019 som blir sendt over til kommunestyret med følgende innstilling: 
 
Kommunestyret tar framlagt rapport om kontrollutvalget sin virksomhet i valgperioden 
2015 – 2019 til vitende. 
 
Bakgrunn for saka 
 
I medhold av Kommuneloven § 77, pkt. 6 skal kontrollutvalget rapportere resultatet av sitt 
arbeid til kommunestyret. 
 
Kontrollutvalget rapporterer løpende til kommunestyret om arbeidet de utfører, både 
gjennom årsmeldinger, uttalelse til årsregnskapet og ved framlegging av 
forvaltningsrevisjonsrapporter. I tillegg blir protokoller fra kontrollutvalget fortløpende 
lagt fram for kommunestyret som referatsaker.  Kommunestyret har med dette anledning til 
å stille spørsmål til kontrollutvalget sine medlemmer i kommunestyret. 
 
Som et ledd i denne rapporteringen vil kontrollutvalget legge frem en rapport for 
kommunestyret om utvalget si virksomhet i valgperioden og vurdere om utvalget har nådd 
de lovmessige krav som er satt til kontrollutvalget sin virksomhet. 
 
Vedlagt følger: 

• Egenevaluering av kontrollutvalget i Sunndal sitt arbeid – Valgperioden 2015 – 
2019 

 
 
VURDERING 
 
Formålet med rapporten er fra kontrollutvaglet sin side å informere om utvalget sin rolle og 
funksjon, og at en på den måten kan gi føringer og signal om lovmessige krav og om 
formålet med utvalget sin virksomhet i valgperioden. 
 



Rapporten inneholder innledningsvis en kort presentasjon av kontrollutvalget og 
kontrollutvalget sin rolle. Videre gir den en kortfattet oversikt over kontrollutvalget sine 
oppgaver slik de fremgår av de gjeldende lovregler om tilsyn og kontroll i kommuneloven 
og i forskriftene om revisjon og kontrollutvalg.  
 
Rapporten er utformet på en måte som kan gjøre den egnet som grunnlag for informasjon 
om tilsyn og kontroll til nytt kontrollutvalg og eventuelt til nytt kommunestyre. 
 
Sekretariatet viser til vedlagt rapport om utvalget sin virksomhet i valgperioden 
2015-2019. Eventuelle forslag til endringer i rapporten som kommer frem i 
kontrollutvalget sitt møte, blir innarbeidet i rapporten før den blir sendt over til 
kommunestyret. 
 
 
 
 
Sveinung Talberg 
Rådgiver 
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Utvalget har lagt vekt på å lytte til signal fra administrasjonen blant annet ved å ha samtaler 
og å være åpne for innspill i arbeidet med plan for forvaltningsrevisjon. På den måten har det 
fremkommet viktig kunnskap fra de som kjenner organisasjonen best og en har hatt anledning 
til å avstemme oppfatninger rundt utfordringer og risiko i organisasjonen.   
Denne informasjonen har vært nyttig i kontrollutvalget sin utvelgelse av prosjekt, når de har 
lagt vekt på å gjøre prioriteringer ut fra mest mulig tilgjengelig informasjon. 
 
Når det gjelder kommunikasjonen i sammenheng med de enkelte prosjekt eller 
revisjonsarbeidet ellers, er det revisorene sitt ansvarsområde og ikke noe kontrollutvalget 
involverer seg i.  Kontrollutvalget har ansvar for oppfølgingen av kommunestyret sine vedtak 
i kontroll- og tilsynssaker.  I de tilfeller vedtakene setter krav til administrasjonen sin 
oppfølging, blir i stor grad frister for oppfølging og rapportering overholdt. Administrasjonen 
synes å ha lojalitet til vedtakene.  Kontrollutvalget må likevel få tilføye at en skulle sett at en 
fikk en raskere avslutning på oppfølging av enkelte saker fra administrasjonen sin side. 
 
Vedtaksoppfølgingen er i hovudsak god og administrasjonen sin etterlevelse av kontroll- og 
tilsynssaker er i stor grad tilfredsstillande.  Et unntak er oppfølging av budsjettvedtaket der 
kommunen de siste årene har hatt merforbruk i forhold til budsjettet.   
 
 
8.3 Valg av revisjonsordning. Valg av revisor 
 
Sommeren 2018 tok revisjonsselskapet KomRev3 IKS, som er revisjonsselskapet for 
kommunene på nordre sunnmøre, kontakt med Møre og Romsdal Revisjon IKS for å 
diskutere om det var mulig å få til en sammenslåing av selskapene.  Ved årsskiftet 2018/2019 
vedtok representantskapene i de to selskapene å slutte seg til konklusjoner og innstilling om å 
etablere et samvirkeforetak; Møre og Romsdal Revisjon SA. Det ble sendt en henstilling til 
eierkommunene/fellesnemndene om å stifte selskapet.  Sak om eierskap og selskapsdannelse 
er ikke en sak for kontrollutvalget.  Kommunestyret i Sunndal vedtok i møte 8.5.19 å etablere 
selskapet og gå inn som medeiere.    
 
Med hjemmel i kommuneloven § 78 nr. 3 og 4, er kontrollutvalget tillagt innstillingsretten i 
spørsmål om valg av revisjonsordning og revisor. 
 
Når en kommune har gjort valg av revisjonsordning, så blir det vanligvis ikke gjort en ny 
vurdering av dette uten at det blir tatt initiativ til det. Selv om det ikke var tatt noe initiativ til 
å vurdere en annen revisjonsordning, så vurderte sekretariatet at det var naturlig at 
kontrollutvalget og kommunestyret fikk en beskrivelse av de ulike alternativene som var å 
velge blant.  Det var et naturlig kryssningspunkt å gjøre en slik vurdering, når det ble tatt 
initiativ til å etablere et nytt revisjonsselskap.  
 
Kontrollutvalget i Sunndal innstilte til Sunndal kommunestyre om valg av revisjonsordning 
og valg av revisor i Sunndal kommune i utvalget sitt møte 25.04.2019, sak 16/19. 
 
Kontrollutvalget sin innstilling 
 

1. Sunndal kommunestyre godkjenner at Sunndal kommune fortsetter med revisjon i 
egenregi. 

2. Sunndal kommunestyre velger Møre og Romsdal Revisjon SA som revisor for 
Sunndal kommune, forutsatt at selskapet blir stiftet.  
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3. Kontrollutvalget inngår og godkjenner oppdragsavtaler med Møre og Romsdal 
Revisjon SA. 

 
Kommunestyret i Sunndal behandlet saken i møte 8.5.19, sak PS 30/19 og vedtok 
kontrollutvalgets innstilling.  
 
 
9. Oppsummering 
 
Med bakgrunn i mandat og det arbeidet som kontrollutvalget har gjort for Sunndal 
kommune i valgperioden 2015-2019, er utvalget sine medlemmer av den oppfatning at 
kontrollutvalget har en viktig rolle i en lærende organisasjon i stadig utvikling.   
 
Kontrollutvalget har i valgperioden hatt viktige og spennende oppgaver der en har belyst 
mange av kommunen sine tjenesteområder. Utvaglet opplever stort sett at det er god forståelse 
for kontrollorganet sin rolle og funksjon i kommunen, noe som er avgjørende for at utvalget 
skal kunne gjøre en god jobb.  
 
Kontrollutvalget har i valgperioden fått laget nødvendige plandokument: Plan for 
selskapskontroll og plan for forvaltningsrevisjon. Plan for kontrollutvalget sin virksomhet i 
perioden 2016-2019, kom også på plass. Planverket er således på plass og gjennomføringen er 
gjort i tråd med målsettingene som er satt. Kontrollutvalget mener, ut fra det ovenstående, å 
ha oppfylt sine pålagte oppgaver i kommuneloven på en tilfredsstillende måte. 
 
Målet om å være uavhengige i sitt arbeid mener kontrollutvalget at de har ivaretatt på en god 
måte. I utvalget sine møter er det kontroll- og tilsynsperspektivet som styrer diskusjon og 
vedtak, mens partipolitiske hensyn blir lagt til side. Sakene som er behandlet i utvalget bærer 
ikke preg av å være politiske omkamper eller ha partipolitiske agendaer. Utvalget har vært 
bevisst på problemstillinger knyttet til selvstendighet og satt dette høyt i sitt arbeid. 
 
Avslutningsvis vil kontrollutvalget takke kommunestyret og administrasjonen i Sunndal 
kommune for et godt samarbeid i valgperioden som har bidratt til konstruktivt samarbeid og 
gode resultat. 
 
Kontrollutvalget vil med dette ønske det påtroppende kontrollutvalget i Sunndal kommune 
lykke til i den neste valgperioden der nye interessante og krevende oppgaver venter. 
 
 
 
 
 
 
 
Trond M. Hansen Riise   Odd Helge Gravem   Erling Rød  
leder      nestleder               medlem 
 
 
Liv Berit Gikling    Edel Magnhild Hoem 
medlem     medlem 
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KOMMUNIKASJONS- OG REVISJONSPLAN 2019 
 
Sekretariatets innstilling 
 
Kontrollutvalget tar revisjonens presentasjon av kommunikasjons- og revisjonsplan for 
revisjonsåret 2019 til orientering. 
 
Saksopplysninger 
 
I henhold til Forskrift om revisjon kap. 2, § 4, er revisor pålagt å arbeide planmessig og 
effektivt. Kontrollutvalget skal føre løpende tilsyn og kontroll med den kommunale 
forvaltningen, herunder påse at kommunen har en forsvarlig revisjonsordning, jf. Forskrift 
om kontrollutvalg, kap. 3, § 4 og kommunelovens § 78 nr. 1. 
 
Revisjonen skal sammen med kommunedirektør, ordfører, kontrollutvalgssekretariat, i 
Sunndal kommune ha et oppstartsmøte den 10.09.2019 der utkast til kommunikasjons- og 
revisjonsplan for 2019 i Sunndal kommune blir gjennomgått.  Endelig plan fra revisjonen 
etter møtet den 10.09.2019 vil bli presentert i utvalget sitt møte 16.09.19.  
 
 
VURDERING 
 
Revisjon av kommunens virksomhet skal skje henhold til god kommunal revisjonsskikk, 
dvs. at revisjonen skal planlegges, gjennomføres og rapporteres. 
 
Oppdragsansvarlig revisor vil i møtet gi kontrollutvalget en presentasjon av 
revisjonsstrategi for revisjonsåret 2019. 
 
Saken blir lagt fram med ovennevnte forslag til vedtak. 
 
 
 
 
Sveinung Talberg 
Rådgiver 
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OPPFØLGINGSLISTE 
 
Sekretærens innstilling 
 
Følgende ny sak føres opp på oppfølgingslisten og anbefales ført videre til behandling i 
kontrollutvalget i Sunndal kommune: 
PS 29/19 STATUS ØKONOMIAVDELINGEN I SUNNDAL KOMMUNE 
 
Følgende saker avsluttes på oppfølgingslisten:……... 
 
Saksopplysninger 
 
Intensjonen med oppfølgingslisten er å ha et oppsett av saker og problemstillinger som 
medlemmene ønsker nærmere utredet eller orientering om. 
 
En slik oppfølgingsliste kan være et nyttig redskap for kontrollutvalget for å holde rede på 
status for saker man ønsker å følge opp eventuelt å ha til observasjon. 
Listen kan fungere som et nyttig planleggingsredskap for aktiviteter som kontrollutvalget 
ønsker å gjennomføre når forholdene ligger til rette, eksempelvis befaringer. 
 
Kontrollutvalget vedtar selv endringer i listen. Dette innebærer endring i status for den 
enkelte sak, det vil si følgende alternativ: 
 
 Som nytt punkt 
 Endringer i punkt (grunnet orienteringer gitt eller saken behandlet som egen 

ordinær sak i møte)  
 Punktet går ut (saken anses for avsluttet fra kontrollutvalgets side) 

   
Vedlagt følger: 

• Ajourført oppfølgingsliste, datert 06.09.19. 
• Brev til kommunedirektøren, datert 13.08.19. 
• Svar fra kommunedirektøren m/vedlegg «Praktisk rutine for 

ulovlighetsoppfølging», datert 05.09.19. 
 
VURDERING 
 
Kontrollutvalget i Sunndal må i dette møtet, som blir det siste møtet i sittende utvalg, 
vurdere hvilke saker på oppfølgingslisten som skal avsluttes og hvilke som bør bli med 
videre til oppfølging til Sunndal kommune sitt kontrollutvalg. 



 
Ut fra det som er redegjort for i sak PS 21/19 anbefaler sekretariatet at denne saken blir 
ført videre til behandling i det påtroppende kontrollutvalget i Sunndal kommune: 
PS 29/19 STATUS ØKONOMIAVDELINGEN I SUNNDAL KOMMUNE. 
 
 
 
 
Sveinung Talberg 
Rådgiver 
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KONTROLLUTVALGET I 
SUNNDAL KOMMUNE 

 
SAKSOPPFØLGING 
 (ajourført pr.06.09.2019) 

Saker som er tatt opp: Dato: Ansvar: Merknad: Status: 
Prosjektregnskap til 
kontrollutvalget. 
Sak PS 08/16. 

31.01.17 KU I tilknytning til kontrollutvalgets behandling av årsmeldingen for 2016 i sak 
03/17 , pkt. 5.2, vil kontrollutvalget følge opp om kontrollutvalget får seg 
forelagt prosjektregnskap slik økonomireglementet beskriver. 
I tilknytning til dette vurderer kontrollutvalget hvilke revisjonsbekreftelser 
og revisjonshandlinger en ønsker utført. 
 

13.03.17: 
Brev pr. epost til rådmannen.  Kontrollutvalget ber om en liste 
på igangsatte prosjekt siden 1.1.2012 med en budsjettramme på 
over 4 millioner kroner og med en forklaring og status for 
prosjektene. 
27.03.17: 
Brev fra rådmannen pr epost til kontrollutvalget.  Det 
oversendes en oversikt senest 29.03.17. 
05.04.17: 
Brev til rådmannen.  Kontrollutvalget etterlyser listen over 
ferdige prosjektregnskap.  En ønsker en redegjørelse til denne i 
møtet. Finnes det ikke byggeregnskap som skal framlegges for 
perioden 2008-2016? 
06.04.17: 
Kontrollutvalget fikk oversendt et byggeregnskap med 
sluttrapport den 6.4.17 via Altinn som vil bli behandlet i 
kontrollutvalget 11.05.2017, sak PS 16/17. 
11.05.17: 
Kontrollutvalget fikk i møtet en ny liste over pågående og 
ferdige prosjektregnskap.  Kontrollutvalget er opptatt av at 
vedtatte rutiner for investeringsprosjekt følges og at 
prosjektene med regnskap avsluttes raskere og fremmes for 
kontrollutvalget, ØP og kommunestyret. 
21.09.17: 
Økonomisjefen vil gjenta dette og oppfordre til dette i 
enhetene. 
26.10.17: 
Rådmannen orienterte.  Rådmannen og økonomisjefen vil følge 
opp rutinene i investeringsreglementet pkt. 7.1 om at ferdige 
investeringsprosjekt blir lagt fram så snart som mulig etter at 
anlegget er overlevert, og senest 1 år etter at overlevering har 
skjedd. 
12.12.17: 
Det ble opplyst at det nå kommer to nye investeringsprosjekt til 
Kontrollutvalget.  De er oversendt til revisjonen.  Det gjelder 
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Ålvundeid Skole og Sunndal Kulturhus. 
01.02.18: 
Revisor orienterte om at de har disse to prosjektregnskapene til 
revisjon, men disse vil ikke bli revidert før en er ferdig med 
regnskapsrevisjonen i forbindelse med årsoppgjøret.  
Prosjektene er også forholdsvis gamle.  Revisor mener for 
øvrig det er en raskere ekspedering fra administrasjonen på 
prosjektene nå. 
04.04.18: 
Kontrollutvalget avventer oversendelse av 2 avsluttede 
prosjektregnskap og vil i forbindelse med behandlingen av 
regnskapet for 2017 følge opp pågående eller avsluttede 
investeringsprosjekt.  Kontrollutvalget vil følge saken videre 
ved å ha den på oppfølgingslisten. 
14.08.18: 
Brev til rådmannen med spørsmål:  Hva er status for de to 
prosjektene som er avlevert samt pågående eller avsluttede 
prosjekt som skal videre til behandling i kontrollutvalget? 
27.08.18: 
Svar fra rådmannen. 
30.08.18: 
Kommunen har oversendt to prosjektregnskap til revisjonen i 
november 2017.  Revisjonen sier de ikke har kapasitet til å 
revidere prosjektregnskap i tiden årsoppgjørsrevisjonen pågår.  
Prosjektene vil bli overlevert fra revisjonen høsten 2018.  
Kontrollutvalget ønsker også å bli presentert en status i 
prosjektregnskapet for «Trekanten/trapp i sentrum» til møtet 
17.10.2018. 
17.10.18: 
Kontrollutvalget ber om at kommunen til neste møte i 
tilknytning til saken «Prosjektregnskap til kontrollutvalget» 
legger frem all dokumentasjon i investeringsprosjekt nr. 04070 
Litltorget når det gjelder etappe 1 og 2 i prosjektet. 
06.11.18: 
E-post fra plansjef med dokumentasjon fra prosjekt 04070 
Hovsvegen-Dørumtomta. 
26.11.18: 
Kontrollutvalget ba i møte 17.10.18 om at kommunen til neste 
møte i tilknytning til saken «Prosjektregnskap til 
kontrollutvalget» legger frem all dokumentasjon i 
investeringsprosjekt nr. 04070 Litltorget når det gjelder etappe 
1 og 2 i prosjektet.  Dokumentasjon var mottatt fra kommunen  
06.11.18.  Dette omhandler kun kommunen sin del av 
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prosjektet.  I og med at dette er et fellesprosjekt med private 
aktører, ønsker kontrollutvalget at kommunen fremskaffer 
tilsvarende regnskap og dokumentasjon for den private delen 
av prosjektet og at dette blir fremlagt for kontrollutvalget. 
11.02.2019: 
Kontrollutvalget har forespurt om en kan få regnskap og 
rapport på den delen av prosjekt 04070 som gjelder Utbyggeren 
AS sin del.  Kommunedirektøren sa i møtet at dette ikke kan 
fremskaffes da det er ført i driftsregnskapet til selskapet og det 
ikke er spesifisert.  Kommunen har heller ikke gjennom 
utbyggingsavtalen tilgang på dette regnskapet.  
Kontrollutvalget er også opptatt av å få svar på om tilskuddet 
fra Fylkeskommunen er mottatt og fordelt mellom partene som 
forutsatt.  Kontrollutvalget beholder saken på 
oppfølgingslisten. 
27.02.2019: 
E-post frå plansjef i Sunndal kommune:  Det har ikke vært en 
byggekomite for dette prosjektet, og dermed blir det ikke 
politisk behandling slik plansjef ser det.  
Prosjektet har vært todelt, mellom Sunndal kommune og 
Utbygger’n AS.  Plansjef har vært i kontakt med Utbygger’n 
AS for å få oversendt deres prosjektregnskap, men det viser seg 
at de ikke har ført et eget regnskap slik kommunen har gjort. 
De har tatt utgiftene direkte inn i sitt driftsbudsjett i løpet av de 
årene prosjektet har pågått. Sunndal kommune har ikke mottatt 
noe ytterligere dokumentasjon enn det kontrollutvalget har fått 
oversendt fra plansjef. Det er ikke utbetalt noe til Utbygger’n 
AS fra dette prosjektet. 
Sekretariatet:   Kontrollutvalget finner i postlista til kommunen 
følgende dokument der kommunen kjenner til hva Utbygger’n 
AS har betalt/investert og en tallmessig oppstilling. 
https://innsyn.sunndal.kommune.no/RegistryEntry/ShowDocu
ment?registryEntryId=154055&documentId=226189 
https://innsyn.sunndal.kommune.no/RegistryEntry/ShowDocu
ment?registryEntryId=154055&documentId=226235 
05.04.2019: 
Brev til kommunedirektøren.  Kontrollutvalget ber om en 
redegjørelse om innholdet i de dokumentene det er referert til 
ovenfor. 
25.04.2019: 
Kontrollutvalget ber om at kommunedirektøren og 
arealplanlegger Berit Skjevling møter i kontrollutvalgets neste 
møte 18.06.2019 for å svare på spørsmål og redegjøre nærmere 

https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Finnsyn.sunndal.kommune.no%2FRegistryEntry%2FShowDocument%3FregistryEntryId%3D154055%26documentId%3D226189&data=02%7C01%7C%7C8edeecf7ce534b43632a08d69caf3f67%7C3bcbef976caa4555be7cdfa00068c0d0%7C0%7C0%7C636868673841326988&sdata=QSgaqKkwoYqGdERZvhcJEHm%2BgxBiiHekd7tYJqGY6fY%3D&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Finnsyn.sunndal.kommune.no%2FRegistryEntry%2FShowDocument%3FregistryEntryId%3D154055%26documentId%3D226189&data=02%7C01%7C%7C8edeecf7ce534b43632a08d69caf3f67%7C3bcbef976caa4555be7cdfa00068c0d0%7C0%7C0%7C636868673841326988&sdata=QSgaqKkwoYqGdERZvhcJEHm%2BgxBiiHekd7tYJqGY6fY%3D&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Finnsyn.sunndal.kommune.no%2FRegistryEntry%2FShowDocument%3FregistryEntryId%3D154055%26documentId%3D226189&data=02%7C01%7C%7C8edeecf7ce534b43632a08d69caf3f67%7C3bcbef976caa4555be7cdfa00068c0d0%7C0%7C0%7C636868673841326988&sdata=QSgaqKkwoYqGdERZvhcJEHm%2BgxBiiHekd7tYJqGY6fY%3D&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Finnsyn.sunndal.kommune.no%2FRegistryEntry%2FShowDocument%3FregistryEntryId%3D154055%26documentId%3D226189&data=02%7C01%7C%7C8edeecf7ce534b43632a08d69caf3f67%7C3bcbef976caa4555be7cdfa00068c0d0%7C0%7C0%7C636868673841326988&sdata=QSgaqKkwoYqGdERZvhcJEHm%2BgxBiiHekd7tYJqGY6fY%3D&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Finnsyn.sunndal.kommune.no%2FRegistryEntry%2FShowDocument%3FregistryEntryId%3D154055%26documentId%3D226235&data=02%7C01%7C%7C8edeecf7ce534b43632a08d69caf3f67%7C3bcbef976caa4555be7cdfa00068c0d0%7C0%7C0%7C636868673841347005&sdata=BoCZkHLod%2B0%2BoWqHZ44dOd7c5JZz39SKmeHUpEckJMw%3D&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Finnsyn.sunndal.kommune.no%2FRegistryEntry%2FShowDocument%3FregistryEntryId%3D154055%26documentId%3D226235&data=02%7C01%7C%7C8edeecf7ce534b43632a08d69caf3f67%7C3bcbef976caa4555be7cdfa00068c0d0%7C0%7C0%7C636868673841347005&sdata=BoCZkHLod%2B0%2BoWqHZ44dOd7c5JZz39SKmeHUpEckJMw%3D&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Finnsyn.sunndal.kommune.no%2FRegistryEntry%2FShowDocument%3FregistryEntryId%3D154055%26documentId%3D226235&data=02%7C01%7C%7C8edeecf7ce534b43632a08d69caf3f67%7C3bcbef976caa4555be7cdfa00068c0d0%7C0%7C0%7C636868673841347005&sdata=BoCZkHLod%2B0%2BoWqHZ44dOd7c5JZz39SKmeHUpEckJMw%3D&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Finnsyn.sunndal.kommune.no%2FRegistryEntry%2FShowDocument%3FregistryEntryId%3D154055%26documentId%3D226235&data=02%7C01%7C%7C8edeecf7ce534b43632a08d69caf3f67%7C3bcbef976caa4555be7cdfa00068c0d0%7C0%7C0%7C636868673841347005&sdata=BoCZkHLod%2B0%2BoWqHZ44dOd7c5JZz39SKmeHUpEckJMw%3D&reserved=0
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for saken og prosjekt nr.  04070 Litltorget. 
18.06.2019: 
Kontrollutvalget fikk en redegjørelse fra arealplanlegger Berit 
Skjevling om prosjekt «Litltorget».   Prosjekt «Litltorget» var 
et todelt prosjekt.  I 2014 startet den første delen i regi av 
Utbygger’n.  Dette var den private delen av prosjektet.  I 2016 
startet den kommunale delen.  Kommunen sitter på et regnskap 
for den private delen, men dette er ikke et revisorattestert 
regnskap.  Kommunen sin del av prosjektet og regnskap er blitt 
revisorattestert og som grunnlag for utbetaling av tilskudd fra 
fylkeskommunen som skulle medfinansiere dette.  Kommunen 
sitter fortsatt på hele tilskuddsbeløpet som også skulle tilfalt 
Utbygger’n.  Saken har stoppet opp og Skjevling etterlyste 
forslag fra kontrollutvalget på hva som burde gjøres for å få 
avsluttet denne saken.  Leder i utvalget anbefalte at kommunen 
ba om et revisorbekreftet prosjektregnskap fra Utbygger’n slik 
at prosjektet kan avsluttes og tilskudd fordeles.  Dette sluttet 
Skjevling seg til.  Kontrollutvalget spurte hvilken læring et 
slikt prosjekt har gitt kommunen og hva en ville gjort 
annerledes hvis prosjektet hadde startet opp idag.  Skjevling 
svarte at en da hadde satt som krav at det ble oppnevnt en egen 
prosjektleder som hadde styringen med hele prosjektet.  
Kontrollutvalget vil følge opp saken videre. 
13.08.19: 
Brev til kommunedirektøren.  Hva er status i denne saken? 
05.09.19: 
Svar fra kommunedirektøren.  Status vil oversendes senere. 

Sunndalsøra Samfunnshus 
BA - forvaltning 

31.03.17 Ordf./Rådm Kontrollutvalget er gjennom Bjørn Stomsvik(repr. for en av andelshaverne i 
Sunndalsøra samfunnshus BA) blitt kjent med at det i Sunndal 
Samfunnshus BA ikke er blitt avholdt Generalforsamling siden 2006.  Det 
er også andre forhold i dette selskapet som en er blitt kjent med som en vil 
ha verifisert og bekreftet.  Sunndal kommune eier i dag 58,937 % av 
andelene i selskapet. 
Kontrollutvalget ønsker å undersøke forholdene nærmere og vil sende et 
brev til ordføreren der en ber om en redegjørelse.   Hvis disse forholdene 
kan bekreftes, ber kontrollutvalget om en redegjørelse fra ordføreren om 
hvilke tiltak som blir satt i verk for å rydde opp i forholdene. 
Uavhengig av ordførerens redegjørelse vil kontrollutvalget vurdere å 
gjennomføre en selskapskontroll av selskapet.   

05.04.17: 
Brev til rådmannen.  Kontrollutvalget ønsker en redegjørelse på 
hvordan eierskapsforvaltningen foregår relatert til 
eierskapsmeldingen og saken om Sunndalsøra Samfunnshus 
BA. 
05.04.17: 
Brev til ordfører.  Det listes opp 11 forhold/spørsmål.   
Kontrollutvalget i Sunndal ser svært alvorlig på disse påståtte 
forholdene.  Kontrollutvalget ber ordføreren verifisere og 
stadfeste om disse forholdene er slik som det er beskrevet.  
Hvis disse forholdene kan bekreftes, ber kontrollutvalget om en 
redegjørelse fra ordføreren om hvilke tiltak som blir satt i verk 
for å rydde opp i forholdene påpekt i ovennevnte punkt. 
Uavhengig av ordførerens redegjørelse vil kontrollutvalget 
vurdere å gjennomføre en selskapskontroll av selskapet.   
Kontrollutvalget ber om at ordføreren og rådmannen møter i 
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kontrollutvalget sitt møte 11.05.2017 for å redegjøre i saken. 
04.05.17:  
Rådmannen opplyser i brev datert 02.05.17 at hun vil gi en 
redegjørelse i møte 11.05.17.  
11.05.17: 
Ordføreren var tilstede i møte og redegjorde for saken og viste 
til svaret han hadde gitt i notat datert 8.5.2017 til 
kontrollutvalget som svar på kontrollutvalgets brev med 
spørsmål av 05.04.2017.   Det er fortsatt flere uavklarte 
spørsmål i saken og kontrollutvalget avventer engasjert advokat 
fra Sunndal kommune sin vurdering av saken.  Sunndal 
kommune er nå i ferd med «å rydde opp».  En skal få bedre 
rutiner på eierskapsforvaltning og rådmannen skal arbeide 
videre med dette i eierskapssekretariatet. 
14.06.17: 
Sak i Sunndal kommunestyre 14.06.17:  PS 48/17 
Sunndalsøra samfunnshus BA - mandat til årsmøtet 
Vedtak:  Sunndal kommunestyre gir sin representant i årsmøtet 
for Sunndalsøra samfunnshus BA følgende mandat til 
kommende årsmøte:  
Det velges et nytt styre med 5 medlemmer.  Det nyvalgte styret 
for Sunndalsøra samfunnshus skal gis i mandat og oppgave å:  
1. Utrede en oppløsning av foretaket Sunndalsøra 
samfunnshus BA, med målsetting om full kommunal 
overtakelse av eiendommen og driften av denne  
2. Styret skal anbefale om videre drift eller avvikling og 
salg til kommunen er best.  
3. Vurdere selskapets vedtekter og eventuelt endre 
selskapsform slik at selskapet kan drives lovlig, og en eventuell 
oppløsning blir mulig  
4. Gjennomgå avtalene som ble inngått i forbindelse med 
byggingen av Sunndal folkebibliotek og Sunndal kulturhus, og 
vurdere om disse er tilfredsstillende fulgt opp av og for 
selskapet  
5. Kalle inn til ekstraordinær generalforsamling for 
selskapet så snart disse oppgavene er utført, og legge sakene 
fram for denne.  
21.09.17: 
Se RS 32/17 til kontrollutvalget. 
26.10.17: 
Rådmannen orienterte om avholdt generalforsamling og valg 
av styre. 
Sak PS 36/17.  Kontrollutvalgets vedtak: 
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Kontrollutvalget merker seg valg av styret på 
generalforsamlingen. 
Kontrollutvalget ber Sunndal kommune vurdere lovligheten av 
valg av styre jf. § 8.2. i vedtektene. 
Kontrollutvalget ber Sunndal kommune som største eier 
medvirke til at valg og forvaltning av selskapet skjer på en 
måte som skaper tillit blant de andre eiere og innbyggerne. 
Kontrollutvalgets behandling: 
Representanten Erling Rød har i epost av 16.10.17 til 
kontrollutvalget henvendt seg om valg og habilitet når det 
gjelder avholdt generalforsamling og valg av nytt styre til 
Sunndalsøra Samfunnshus BA.  Representanten Erling Rød 
mener valg av nytt styre bryter med vedtektene og at valget av 
kommunen sin økonomisjef som medlem i styret er gjort uten 
at kommunen har vurdert de habilitetsmessige følger dette har.   
Representanten Rød gjentok i møtet at valget bryter med 
vedtektene § 8.2. der valget skal skje som forholdstallsvalg.  En 
er heller ikke kjent med at det er nedsatt en valgkomite som 
skal komme med forslag til styre.  Representanten spurte også 
på nytt om rådmannen er klar over konsekvensene ved å velge 
inn økonomisjefen til kommunen i styret.  Hele 
økonomiavdelingen blir da inhabil i saker som vedrører 
samfunnshuset.  Kommunen sin tillit er her satt under press.  
Rådmannen svarte at det var et bevisst valg når økonomisjefen 
ble foreslått som medlem i styret og at det nå var viktig å få 
ryddet opp i forholdene.   Nestleder Odd Helge Gravem mente 
det viktigste nå var å få ryddet opp og se fremover.  Leder 
fremmet forslag om at kontrollutvalget ber Sunndal kommune 
vurdere lovligheten i valg av styre jf. § 8.2. i vedtektene.  En 
ber Sunndal kommune som største eier medvirke til at valg og 
forvaltning av selskapet skjer på en måte som skaper tillit blant 
andre eiere og innbyggerne. 
12.12.17: 
Rådmannen orienterte om avholdt generalforsamling og valg 
av styre.  Kontrollutvalget påpekte utvalget sitt vedtak i sist 
møte der en ber Sunndal Kommune som største eier medvirke 
til at valg og forvaltning av selskapet skjer på en måte som 
skaper tillit blant de andre eierne og innbyggerne.  Rådmannen 
svarte at dette skal en ta opp i styret og undersøke videre. 
01.02.18: 
Kontrollutvalget registrerer via revisor at det vil komme et 
prosjektregnskap på Sunndalsøra Samfunnshus i regi av 
Sunndal kommune.  Kontrollutvalget registrerer at 
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advokatfirma Larhammer er brukt som juridisk rådgiver for 
selskapet samtidig som firmaet er brukt av Sunndal kommune 
som juridisk rådgiver.  Kontrollutvalget stiller spørsmål ved 
habiliteten i dette.  Kontrollutvalget ønsker i et senere møte at 
selskapet blir en del orienteringen i spørsmålet om kommunen 
sin eierskapsforvaltning. 
04.04.18: 
Kontrollutvalget vil følge saken videre og be om en orientering 
fra eierskapssekretariatet i møtet 30.08.2018.  Kontrollutvalget 
venter også på behandling av prosjektregnskap for Sunndalsøra 
Samfunnshus BA samt den videre saksbehandling av 
organisasjonsform og eierforhold.     
14.08.18: 
Brev til rådmannen med spørsmål:    
Hva er status i saken om organisering og oppklaring rundt 
forholdene i Sunndalsøra Samfunnshus? 
27.08.18: 
Svar fra rådmannen. 
30.08.18: 
Status rundt organisering og oppklaring rundt eierforholdene 
går frem av protokoll fra generalforsamling i selskapet 
18.06.2018.  Det tas sikte på en endelig avklaring tidlig i 2019.  
Økonomisjefen trådte ut av styret da det ble 
habilitetsproblemer i forhold til rollen som økonomisjef i 
kommunen.  Dette forholdet påpekte kontrollutvalget tidligere 
når de ble klar over valget til styret.  Leder i kontrollutvalget 
var tydelig på at omdømmet til selskapet og kommunen er 
skadelidende all den tid avklaringene om status og fremtid drar 
ut i tid.  Leder har fortsatt ikke fått svar på hvorfor ingen 
tidligere reagerte på at investeringsutgiftene til selskapet ble 
ført direkte i kommunen sitt regnskap og at fakturaene ble 
belastet kommunekassa til Sunndal kommune.  
17.10.18: 
Kontrollutvalget behandler byggeregnskap for Sunndal 
kulturhus i sak PS 29/18. 
26.11.18: 
Kontrollutvalet registrer at det i dette selskapet og i noen andre 
selskap kommunen er eiere i ikke er ajourført i 
Brønnøysundregisteret selskaps- og styreopplysninger.  
Kontrollutvalget vil etterspørre hva eierskapssekretariatet vil 
gjøre for å påse at dette blir gjort. 
11.02.19: 
Det har skjedd lite konkret siden sist møte i kontrollutvalget.  
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Det arbeides nå fra kommunen sin side med å vurdere 
eierskapsform og på hvilken måte dagens eiere kan løses ut av 
selskapet med formål om at kommunen bli eneeier.   
05.04.2019: 
Brev til kommunedirektøren.  Kontrollutvalget ber om en 
statusrapport.  
25.04.2019: 
Kontrollutvalget ber om at kommunedirektør undersøker om 
styreleder i Sunndalsøra Samfunnshus kan møte i neste 
kontrollutvalgsmøte 18.06.2019 for å svare på spørsmål og 
redegjøre for status og fremdrift i saken. 
18.06.2019: 
Kontrollutvalget ba i sist møte om at kommunedirektør 
undersøkte om styreleder i Sunndalsøra Samfunnshus kan møte 
i neste kontrollutvalgsmøte 18.06.2019 for å svare på spørsmål 
og redegjøre for status og fremdrift i saken.  Dette ønsket 
styreleder, men det passet ikke.  Kommunedirektør sa at det 
den 10.07.2019 vil være et møte mellom henne og styreleder 
der videre fremdrift diskuteres og avklares.  Målet er at 
kommunen overtar kulturhuset og at organisering avklares. 
Kommunedirektøren ble utfordret på om en ser for seg å 
komme i mål med saken i løpet av høsten.  
Kommunedirektøren svarte at det er et håp og en målsetting. 
13.08.2019: 
Brev til kommunedirektøren.  Kva er status i denne saken? 
Kontrollutvalget ønsker fortsatt at styreleder kan møte i 
kontrollutvalget 16.09.19, evt. at andre i styret kan møte for å 
redegjøre. 
05.09.2019: 
Svar fra kommunedirektøren.  Møtet 10.07.19 ble utsatt, og det 
er ikke foreløpig satt ny dato.  Styreleder er forespurt om å 
møte 16.09, og hennes svar formidles når det foreligger. 

Orientering fra 
eierskapssekretariatet 

26.10.17 Rådm. Kontrollutvalget ønsker i neste møte at eierskapssekretariatet i Sunndal 
kommune orienterer om strategi og forvaltning av eierskapene i Varde AS, 
Kristiansund og Nordmøre Havn IKS (KNH) og Sunndal Parkering AS. 
 

12.12.17 
Kontrollutvalget ba i møte 26.10.2017 om at 
eierskapssekretariatet var tilstede for å orientere om 
oppfølgingen og forvaltning av eierskapet i Varde AS, KNH 
og Sunndal Parkering AS.  Rådmannen tok denne 
orienteringen. 
Sunndal Parkering AS: 
Rådmannen orienterte om at kommunen vurderer en uttreden.  
Det er vanskelig å anslå økonomiske konsekvenser av dette.  
En er opptatt av hvordan man skal siker verdiene.  
Representanten Erling Rød mente dette var en «gave» fra 
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kommunen. 
 
01.02.18: 
Kontrollutvalget vil ha en slik orientering i et senere møte der 
oppfølging og forvaltning av flere av kommunen sin eierskap 
blir et tema. 
Sak 06/18;  Sunndalsøra Samfunnshus BA.  Kontrollutvalget 
ønsker i et senere møte at selskapet blir en del orienteringen i 
spørsmålet om kommunen sin eierskapsforvaltning. 
Sak 07/18;  Aursjøvegen AS.  Kontrollutvalget følger 
sekretariatet sin anbefaling om å se denne saken i sammenheng 
med at kontrollutvalget ønsker en orientering fra 
eierskapssekretariatet om Sunndal kommune sin 
eierskapsforvaltning i selskap generelt og enkeltselskap nevnt i 
oppfølgingslisten spesielt. 
04.04.18: 
Rådmannen og ordfører orienterte om eierskapssekretariatet og 
at det var rom for forbedringer.  Leder spurte rådmannen hva 
rådmannen tenker om eierskapsforvaltningen i Sunndal 
kommune.  Rådmannen svarte at eierskapsmeldingen er en god 
plan for forvaltningen av eierskap.  Kommunen har sendt et 
brev til selskapene der en gjør oppmerksom på hva kommunen 
skal ha inn av dokumenter.  Kommunen følger dette opp igjen 
ved en sjekkliste.  Ordføreren mente eierskapssekretariatet er 
nøkkelen på god oppfølging av eierskap.  Edel Hoem lurte på 
om det er god nok opplæringen i det å inneha et styreverv?  
Ordfører svarte at et styreverv er et personlig verv med plikter 
og ansvar.  Det er gitt tilbud om opplæring to ganger i regi av 
næringsforeningen med positive tilbakemeldinger.  
Kontrollutvalget vil ha en grundigere orientering i møte 
30.08.2018 der oppfølging og forvaltning av flere av 
kommunen sine eierskap blir et tema. 
14.08.18: 
Brev til rådmannen med spørsmål:   Kontrollutvalget ønsker en 
orientering om rutinene for oppfølging i eierskapssekretariatet 
av kommunen sine eierskap jf. Eierskapsmeldingen. 
27.08.18: 
Svar fra rådmannen. 
30.08.18: 
Eierskapssekretariatet var representert v/rådmannen.  
Rådmannen har prøvd å lage en bedre struktur på arbeidet.  
Sekretariatet har jevnlige møter.  Dvs. 3-4 ganger årlig, og 
ellers etter behov.  Oppfølging av selskapenes årsregnskap 
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starter ca. 01.09.  For øvrig er en inne ved vurdering av 
strategiske endringer i selskapene og der det er behov.  
Interkommunale samarbeid er også under vurdering som en 
konsekvens av kommunereformen og andre endrede krav. 
11.02.19: 
Kontrollutvalget holder fast på at en ønsker at hele 
eierskapssekretariatet møter kontrollutvalget og at dette skjer i 
førstkommende møte i kontrollutvalget.   
05.04.2019: 
Brev til kommunedirektøren.  Kontrollutvalget ber om at 
sekretariatet møter, orienterer og svarer på spørsmål. 
25.04.2019: 
Kontrollutvalget ber om at et samlet eierskapssekretariat møter 
i neste kontrollutvalgsmøte 18.06.2019 da det ikke ble tid til å 
behandle saken i møtet 25.04.2019. 
18.06.2019: 
Et samlet eierskapssekretariat møtte kontrollutvalget for en 
redegjørelse.  Eierskapssekretariatet består av Randi Dyrnes, 
Andrea Fivelstad, Gunn Inger Reiten og Ester Aalbu Eriksen.  
En har nå ryddet opp i selskapsdelen av eierskapsmeldingen, 
ajourført og lagt ut denne.  Ajourføring skal skje årlig.   Det er 
jevnlige møter i sekretariatet og referat skrives etter behov.  
Større saker som angår selskap og eierskap går til politisk 
behandling i formannskap og kommunestyre.  Erling Rød 
etterlyste behandling av innkallinger og saker til 
representantskap og generalforsamling i politiske organ.  Ingen 
politikere er orientert om at det skal være slike møter før møtet 
er avholdt.  Det blir da ikke anledning til å komme med innspill 
til sakene som skal opp.  Innkallingene har heller ikke vært 
tilgjengelig på postlista til kommunen, men dette har bedret 
seg.  Kommunedirektøren svarte at en el innkallinger kommer 
sent og at det er forsinkelser i postlista.  Eierskapsdelen av 
eierskapsmeldinga er ment revidert i neste valgperiode.  
 

Oppfølging av tilsynsrapport 
fra Arkivverket om arkivene 
i Sunndal kommune 

Sak PS 
10/18 
04.04.18 

Rådm. Sekretariatet viste i sak RS 28/18til brev fra Arkivverket datert 07.02.2018 
der det vises til at det er gått over tre år siden Arkivverket oversendte 
Sunndal kommune endelig tilsynsrapport med pålegg om å utbedre avvik.  
Arkivverket registrerer at kommunen ikke har overholdt fastsatte frister, og 
at fire avvik fortsatt står åpne (1, 3, 5 og 8).  Arkivverket velger på 
nåværende tidspunkt å avslutte tilsynet. 

04.04.18: 
Rådmannen svarte at de avvikene som ennå sto åpne til dels 
berodde på at en sto foran innføring av elektroniske system og 
digitalisering. 
Kontrollutvalget viser til behandling i sak RS 28/18 i sak og 
ønsker å sette saken opp på oppfølgingslisten og få svar på 
oppfølging av resterende avvik i møtet 30.08.2018. 
14.08.18:  Brev til rådmannen med spørsmål:   Hva er status for 
innføring av elektronisk system og lukking av avvikene? 
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27.08.18: 
Svar fra rådmannen. 
30.08.18: 
Status for oppfølgingen av de ulike avvikene fulgte som svar i 
brev fra rådmannen 27.08.2018 og ble nærmere redegjort for i 
møtet. 
17.10.18: 
Status for oppfølgingen av de ulike avvikene fulgte som svar i 
brev frå rådmannen 27.08.2018.  Kontrollutvalget ber om at 
arkivleder møter i neste møte i kontrollutvalget i tilknytning til 
saken om oppfølging av tilsynsrapport fra Arkivverket og 
spørsmål om arkivering generelt, men av eposter og SMS-
meldinger spesielt. 
14.11.18: 
Arkivleder har meldt frå om hun kommer til kontrollutvalget 
sitt møte 26.11.18. 
26.11.18: 
Kontrollutvalget ba i møte 17.10.18 om at arkivleder møter i 
neste møte i kontrollutvalget i tilknytning til saken om 
oppfølging av tilsynsrapport fra Arkivverket og spørsmål om 
arkivering generelt, men av eposter og SMS-meldinger spesielt. 
Arkivleder møtte og orienterte.  I forhold til de avvik som kom 
frem i tilsynet fra Arkivverket kan en rapportere følgende:  
Avvik nr. 1 og 3 er ennå ikke effektuert.  Avvik nr. 5 er nå etter 
kommunens mening effektuert, mens avvik nr. 8 er påbegynt.  
Når det gjelder registrering av eposter og SMS så er det opp til 
den enkelte saksbehandler å vurdere kva som er arkivverdig.  
Opplæring blir gitt årlig, men det er ikke en systematisk 
opplæring i hva som er arkivverdig.  Det ligger rutiner for hva 
som skal registreres og arkiveres av eposter, men ikke når det 
gjelder SMS eller Messenger.  Tieto-360 er nå valgt som 
leverandør og system for nytt sak- og arkivsystem.   
Kontrollutvalget vil fortsatt etterspørre om det som blir mottatt 
av eposter og som skal journalføres og til sak- og 
arkivsystemet, faktisk blir vurdert som arkivverdig materiale.  
11.02.19: 
Etter sist møte i kontrollutvalget står det fortsatt noen avvik 
igjen som ikke er lukket.  Kommunedirektøren hadde ikke nye 
opplysninger i saken.   
05.04.2019: 
Brev til kommunedirektøren.  Kontrollutvalget ber om en 
statusrapport. 
25.04.2019: 
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Kontrollutvalget beholder saken på oppfølgingslisten da alle 
avvik ennå ikke er lukket. 
18.06.2019: 
Kontrollutvalget beholder saken på oppfølgingslisten da alle 
avvik ennå ikke er lukket. 
13.08.2019: 
Brev til kommunedirektøren.  Hva er status i denne saken? 
05.09.2019: 
Svar fra kommunedirektøren.  De sakene som ikke er lukket 
gjelder kommunens arkivplan, og det er ikke endret status i 
forhold til forrige rapportering. Dette henger sammen med 
innføring av nytt sak/arkivsystem P360, samt nytt 
byggesaksystem. eArkiv skal på plass, slik at det kan gjøres 
oppslag via Public 360 i alle arkivdeler i ePhorte og i de 
historiske basene. Dette krever rydding og avslutning av hele 
ePhorte, uttrekk, kvalitetssikring og deponering, for deretter å 
konvertere det inn i eArkiv. Dette arbeidet gjøres i samarbeid 
med IKA Møre og Romsdal IKS, IKT ORKide og Tieto. Når 
dette er på plass vil det arbeides med å få på plass arkivplan. 

Innsyn i pasientjournal PS 17/19 
25.04.2019 

KU På bakgrunn av behandling av saken i sak PS 18/19 ønsker kontrollutvalget 
å føre saken opp på oppfølgingslisten og følge opp videre at kommunen har 
etablert tilstrekkelige rutiner som sikrer en forsvarlig saksbehandling på 
området innsyn i pasientjournaler. 
 

08.05.2019: 
Brev fra Knut Fredriksen. 
9.05.2019: 
Svar til Knut Fredriksen. 
18.06.2019: 
På bakgrunn av behandling av saken i sak PS 18/19 ønsker 
kontrollutvalget å føre saken opp på oppfølgingslisten og følge 
opp videre at kommunen har etablert tilstrekkelige rutiner som 
sikrer en forsvarlig saksbehandling på området innsyn i 
pasientjournaler. 
Kommunedirektøren sa at hun hadde nye opplysninger i saken 
og ba om at møtet ble lukket med hjemmel i kommuneloven § 
31 nr. 2.  Kontrollutvalget vedtok enstemmig å lukke møtet. 
 
Kommunedirektøren redegjorde for de nye opplysningene som 
vil bli protokollert i egen protokoll unntatt offentlighet, jf. 
offentlighetsloven § 13, 1.ledd. 
 

Gnr. 91, b.nr. 20, 
Horrvikvegen 201 – 
utvikling av eiendom 

PS 17/19 
25.04.2019 

KU På bakgrunn av behandling av saken i sak PS 18/19 ønsker kontrollutvalget 
å føre saken opp på oppfølgingslisten og følge opp videre at kommunen har 
etablert tilstrekkelige rutiner som sikrer en forsvarlig saksbehandling på 
området i henhold til plan- og bygningslov, politiske vedtak og at saken kan 
danne presedens for andre lignende saker. 
 

13.08.2019: 
Hva er status med etablering av rutiner som sikrer en forsvarlig 
saksbehandling på området? 
05.05.2019: 
Svar fra kommunedirektøren.  I vedtaket fra ØP-møtet den 
26.09.2017 i sak PS 109/17 ble det fattet følgende vedtak: 
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Det gis det ikke dispensasjon til bygging eller reparasjon av 
moloen. 
 
Samtidig står det i vedtaket at det gis tillatelse til nødvendig 
sikring av moloen i forbindelse med opptrekk av båt. 
Det er ikke gitt noen tillatelser utover dette fra 
administrasjonen, og moloen er slik sett et ulovlig forhold. 
 
Saken ble tatt opp i formannskapet den 22.august og etter 
redegjørelse fra fungerende plansjef og saksbehandler fattet 
formannskapet enstemmig vedtak om at administrasjonen skal 
følge opp tiltakshaver for å avklare videre oppfølging av 
påbygd molo.  På bakgrunn av dette skal det opprettes 
tilsynssak/ulovlighetssak for å få brakt tiltaket til lovlige 
former, enten ved ny søknad og godkjennelse eller 
tilbakeføring av tiltak. 
 
Når det gjelder etablering av rutiner som sikrer en forsvarlig 
saksbehandling på området, viser vi til vår tilsynsstrategi og 
rutine for ulovlighetsoppfølging. 
Tilsynsstrategi og rutine for ulovlighetsoppfølging er vedlagt. 
Det har vært forsvarlig saksbehandling på området, og 
kommunedirektøren har ikke godkjent tiltak på moloen. 

Oppfølging av 
forvaltnignsrevisjonsrapport 
«Bosetting og integrering av 
flyktninger med særlig vekt 
på barn og unge sin 
situasjon» 

PS 22/19 og 
25/19 
 
18.06..19 

KU Kontrollutvalgets vedtak i sak PS 22/19: 
Kontrollutvalget i Sunndal tar redegjørelsen fra rådmann på oppfølging til 
orientering. 
Kontrollutvalget i Sunndal setter saken på oppfølgingslisten der en følger 
videre opp arbeidet og med de anbefalinger som gjenstår. 
Kontrollutvalgets behandling: 
Kontrollutvalget var samstemte i at det er viktig å følge opp rapporten 
videre og særlig i forhold til pkt. 3 om samhandling mellom enhetene.  
Videre oppfølging settes på oppfølgingslisten.   

 

  



 
Kontrollutvalgssekretariatet for Romsdal 
Rådhusplassen 1 
6413 MOLDE 

Side 1 av 3       Aukra, Eide, Fræna, Gjemnes, Molde, 
Nesset, Rauma, Sunndal, Vestnes 

 

Sunndal kommune        
v/kommunedirektøren 
 
 
 
 
Deres referanse: Vår referanse: Arkivkode: Sted/dato 
 2019-295/STA 1563-030&20 Molde, 13.08.2019 
 
 
 
 
 
 
OPPFØLGING AV SAKER  ETTER KONTROLLUTVALGET SITT MØTE 18-
06.2019.  ØNSKE OM SVAR TIL, OG ORIENTERING I KONTROLLUTVALGET 
SITT MØTE 16.09.2019. 
 

PS 24/19 1. TERTIALRAPPORT 2019 FOR SUNNDAL KOMMUNE 

 
 
Kommunedirektøren beklaget at rapporteringen og tabellene ikke er tilfredsstillende.  Dette 
henger sammen med manglende kapasitet.  Økonomisjefen har vært sykemeldt siden januar 
2018, men er nå tilbake i 50 %.  I tillegg har leder for regnskapsavdelingen sluttet i mai og 
vikar er så vidt startet, men går ut i permisjon i august.  En har startet arbeidet med 
rekruttering og opplæring på dette området.   
 
Leder i utvalget spurte om kommunedirektøren har kontroll, kapasitet og kompetanse på 
økonomiavdelingen.  Kontrollutvalget ser svært alvorlig på situasjonen.  Kontrollutvalget var 
bekymret for situasjonen i møte 25.04.2019 og revisor skrev etter møtet en epost til 
kommunedirektøren og etterlyste tiltak for å ivareta de funksjoner for de som er sykemeldt og 
slutter.  Kommunedirektøren svarte i epost 28.04.2019 der løsninger ble skissert.   
 
Kommunedirektøren sa i møtet 18.06.2019 at hun har kontroll på dette, men at en henger noe 
etter på kompetanse og opplæring. 
 
Kontrollutvalget vil følge opp dette i neste møte og få en status på situasjonen før en evt. 
vurderer å orientere kommunestyret om situasjonen.   
 
 

PS 25/19 OPPFØLGINGSLISTE 

 
Møtet ble lukket med hjemmel i kommuneloven § 31 nr. 2.  Kontrollutvalget vedtok 
enstemmig å lukke møtet. 
 
 
 

Kontrollutvalget i Sunndal kommune 

 
 Sekretariatet: 
 Telefon:  71 11 14 52 - direkte 
 Telefon: 71 11 10 00 - sentralbord 
 Telefaks: 71 11 10 28 
 Mobil: 99160260 
 E-post: sveinung.talberg@molde.kommune.no 
 
    

mailto:sveinung.talberg@molde.kommune.no


 
Kontrollutvalgssekretariatet for Romsdal 
Møre og Romsdal 

Side 2 av 3          Aukra, Eide, Fræna, Gjemnes, Molde, 
Nesset, Rauma, Sunndal, Vestnes 

 
 

Økonomiavdelingen 
Under lukkingen spurte leder av utvalget ytterligere om situasjonen på økonomiavdelingen.  
Kommunedirektøren svarte.  Opplysningene vil bli protokollert i egen protokoll unntatt 
offentlighet, jf. offentlighetsloven § 13, 1.ledd. 
 
Møtet ble åpnet igjen etter redegjørelsene. 
 
Hva er status i saken om kapasitet og kompetanse på økonomiavdelingen?   
 
 

PS 25/19 OPPFØLGINGSLISTE 

 
Prosjektregnskap til kontrollutvalget 
Kontrollutvalget fikk en redegjørelse fra arealplanlegger Berit Skjevling om prosjekt 
«Litltorget».   Prosjekt «Litltorget» var et todelt prosjekt.  I 2014 startet den første delen i regi 
av Utbygger’n.  Dette var den private delen av prosjektet.  I 2016 startet den kommunale 
delen.  Kommunen sitter fortsatt på hele tilskuddsbeløpet som også skulle tilfalt Utbygger’n.  
Saken har stoppet opp og Skjevling etterlyste forslag fra kontrollutvalget på hva som burde 
gjøres for å få avsluttet denne saken.  Leder i utvalget anbefalte at kommunen ba om et 
revisorbekreftet prosjektregnskap fra Utbygger’n slik at prosjektet kan avsluttes og tilskudd 
fordeles.  Dette sluttet Skjevling seg til.   
 
Hva er status i denne saken? 
 
Sunndalsøra Samfunnshus  
Kontrollutvalget ba i sist møte om at kommunedirektør undersøkte om styreleder i Sunndalsøra 
Samfunnshus kan møte i neste kontrollutvalgsmøte 18.06.2019 for å svare på spørsmål og 
redegjøre for status og fremdrift i saken.  Dette ønsket styreleder, men det passet ikke.  
Kommunedirektør sa at det den 10.07.2019 vil være et møte mellom henne og styreleder der videre 
fremdrift diskuteres og avklares.  Målet er at kommunen overtar kulturhuset og at organisering 
avklares. Kommunedirektøren ble utfordret på om en ser for seg å komme i mål med saken i løpet 
av høsten.   
 
Kva er status i denne saken?  Kontrollutvalget ønsker fortsatt at styreleder kan møte i 
kontrollutvalget 16.09.19, evt. at andre i styret kan møte for å redegjøre. 
 
Oppfølging av tilsynsrapport fra Arkivverket om arkivene i Sunndal kommune 
Arkivverket førte stedlig tilsyn med arkivholdet i Sunndal kommune 26.05.2015. Etter tilsynet ble 
kommunen pålagt utbedring av åtte avvik.  Kontrollutvalget mottok en statusrapport fra 
kommunedirektøren på oppfølging av avvikene den 11.04.2019.  Avvik nr. 1, 3 og 8 var ennå ikke 
lukket. 
 
Hva er status i denne saken? 
 
Gnr. 91, bnr. 20, Horrvikvegen 201 - utvikling av eiendom 
Kontrollutvalget har fått en henvendelse om mulig brudd på forutsetningene i vedtak fattet i 
Økonomi- og planutvalget den 26.09.2017, sak 109/17.  Det hevdes i henvendelsen at tiltakshaver 
har bygd en molo.  Dette er i strid med vedtaket der det står at økonomi- og planutvalget ikke gir 
dispensasjon til bygging eller reparasjon av molo.  
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På bakgrunn av behandling av saken i sak PS 18/19 den 25.04.2019 stiller kontrollutvalget seg 
spørrende til at kommunedirektøren har godkjent tiltak på moloen da det i vedtaket fra ØP står at 
utvalget ikke gir dispensasjon til bygging eller reparasjon av moloen. 
 
Kontrollutvalget ønsker å føre saken opp på oppfølgingslisten og følge opp videre at kommunen 
har etablert tilstrekkelige rutiner som sikrer en forsvarlig saksbehandling på området i henhold til 
plan- og bygningslov, politiske vedtak og at saken kan danne presedens for andre lignende saker. 
 
Hva er status med etablering av rutiner som sikrer en forsvarlig saksbehandling på området? 
 
 
Kontrollutvalget ber om skriftlig svar på spørsmålene før 5.9.2019. 
 
 
 

Med hilsen 
 

Trond M. Hansen Riise 
leder 

  
  

 
 
Sveinung Talberg 
Rådgiver 
 
 
 
 
Kopi:  Revisjon 



 

 
Postadresse Besøksadresse Telefon Org.nr 
Postboks 94, 6601 SUNNDALSØRA Romsdalsvegen 2 +47 71 69 90 00 964981604 
E-post 

 
 

post@sunndal.kommune.no www.sunndal.kommune.no   
 

  
  

KONTROLLUTVALGSSEKRETARIATET FOR ROMSDAL 
Rådhusplassen 1 
6413 MOLDE 

 
 

    
 
Deres ref. Vår ref. Saksbehandler Dato 
   19/01235-2 Randi Borghild Dyrnes 

   
05.09.2019 

 
 

Oppfølging av saker etter kontrollutvalgets møte 18.06.2019 - ønske om svar til 
og orientering i kontrollutvalgets møte 16.09.2019 

Status økonomiavdelingen 
Sunndal kommune har fått tilgang på kompetanse fra Surnadal kommune, nærmere bestemt 
økonomisjef Trond Håskjold. Han har ansvar for det som er tillagt økonomsjefstilling. Unntatt er 
personalansvaret som ligger til kommunedirektøren. 
 
Status prosjektregnskap Litjtorget 
Status vil oversendes senere. 
 
Status Sunndalsøra samfunnshus 
Møtet 10.07.19 ble utsatt, og det er ikke foreløpig satt ny dato.  
Styreleder er forespurt om å møte 16.09, og hennes svar formidles når det foreligger. 
 
Status arkivtilsyn 
De sakene som ikke er lukket gjelder kommunens arkivplan, og det er ikke endret status i forhold til 
forrige rapportering. Dette henger sammen med innføring av nytt sak/arkivsystem P360, samt nytt 
byggesaksystem. eArkiv skal på plass, slik at det kan gjøres oppslag via Public 360 i alle arkivdeler i 
ePhorte og i de historiske basene. Dette krever rydding og avslutning av hele ePhorte, uttrekk, 
kvalitetssikring og deponering, for deretter å konvertere det inn i eArkiv. Dette arbeidet gjøres i 
samarbeid med IKA Møre og Romsdal IKS, IKT ORKide og Tieto.  
Når dette er på plass vil det arbeides med å få på plass arkivplan. 
 
 
Status sak 18/19 – forsvarlig saksbehandling 
I vedtaket fra ØP-møtet den 26.09.2017 i sak PS 109/17 ble det fattet følgende vedtak: 
Det gis det ikke dispensasjon til bygging eller reparasjon av moloen.  
Samtidig står det i vedtaket at det gis tillatelse til nødvendig sikring av moloen i forbindelse med 
opptrekk av båt. 
Det er ikke gitt noen tillatelser utover dette fra administrasjonen, og moloen er slik sett et ulovlig 
forhold.  
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Saken ble tatt opp i formannskapet den 22.august og etter redegjørelse fra fungerende plansjef og 
saksbehandler fattet formannskapet enstemmig vedtak om at administrasjonen skal følge opp 
tiltakshaver for å avklare videre oppfølging av påbygd molo.  
 
På bakgrunn av dette skal det opprettes tilsynssak/ulovlighetssak for å få brakt tiltaket til lovlige former, 
enten ved ny søknad og godkjennelse eller tilbakeføring av tiltak.  
 
Når det gjelder etablering av rutiner som sikrer en forsvarlig saksbehandling på området, viser vi til vår 
tilsynsstrategi og rutine for ulovlighetsoppfølging. 
 
Tilsynsstrategi og rutine for ulovlighetsoppfølging er vedlagt. 
 
Det har vært forsvarlig saksbehandling på området, og kommunedirektøren har ikke godkjent tiltak på 
moloen. 
 
 
 
 
Med hilsen 
 
Randi Borghild Dyrnes 
Kommunedirektør 
   

 
         
 

 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur 
 
 
Vedlegg: 
Rutine for ulovlighetsoppfølging 
Strategi for byggetilsyn 2018-2019 
 
 
 



Praktisk rutine for ulovlighetsoppfølging 

 

Plikt: 

Kommunen har en plikt til å forfølge ulovligheter jf. pbl § 32-1. 

 

Formål: 

Tilsyn skal avdekke forhold som er i strid med plan- og bygningslovgivningen og få brakt 

ulovligheter til lovlige former, enten ved søknad og godkjennelse eller tilbakeføring. Rutinen 

skal sikre at like saker behandles likt. Rutinen inneholder veivalg i forhold til de forskjellige 

scenarier sakene kan ha. 

 

Melding om ulovligheten: 

I noen tilfeller får kommunen melding om et ulovlig forhold fra publikum (f.eks. naboer) eller 

media. I andre tilfeller avdekkes den mulige ulovligheten av byggesaksbehandleren / 

rådgiver eller andre ansatte i kommunen. 

 

Avdekke en eventuell ulovlighet: 

1. Kommunen mottar en bekymringsmelding, eller avdekker en eventuell ulovlighet selv  

2. Bekymringsmeldingen / egen avdekking vurderes i forhold til  

a. er tiltaket søknadspliktig 

b. hvor alvorlig tilfellet er,  

c. hvor mye det haster å ta tak i saken,  

d. og deretter vurderes det hvordan saken best skal håndteres videre. 

 

3. Sjekk saksbehandlingssystemet for å avdekke om tiltaket er gitt tillatelse eller ikke.  

 

4. Dekker tillatelsen tiltaket, avsluttes saken. 

 

5. Dersom det foreligger tilstrekkelige opplysninger i saken til å vurdere hvorvidt tiltaket 

er søknadspliktig, og tiltaket ikke er søknadspliktig, så avsluttes saken. Send en kort 

tilbakemelding til varsler, med kopi til grunneier / tiltakshaver. 

 

6. Det er nok opplysninger i saken til å fastslå at tiltaket er søknadspliktig og det ikke 

foreligger tillatelse, vurder pålegg om stopp med øyeblikkelig virkning (pbl § 32-4) 

og tvangsmulkt (pbl § 32-5). (Alternativt varsel og pålegg om stans etter pbl § 32-3) 

• Hvis det haster pålegg stopp muntlig, og bekreft skriftlig i ettertid 

• Be om en redegjørelse for forholdet, og samtidig  

• gi mulighet til å omsøke 

• Ved avslag - varsle / pålegge retting 

 



7. Tiltaket er søknadspliktig og det ikke er gitt tillatelse (eller tillatelse ikke i sin helhet 

dekker tiltaket), eller kommunen trenger flere opplysninger for å avdekke hvorvidt 

tiltaket er søknadspliktig eller ikke.  

• Grunneier / tiltakshaver tilskrives av tilsynsleder og det bes om en 

redegjørelse for det eventuelle ulovlige forholdet (og ev. dokumentasjon). 

Opplys samtidig om søknadsplikt og mulighet for å søke i ettertid, samt 

kommunens plikt til å forfølge ulovligheter. Dersom det er ønskelig å 

foreta en befaring kan det også opplyses i brevet. 

• Ved behov kan tilsynsfører bistå med utforming av brev. Tilsynsleder tar 

da kontakt med tilsynsfører. 

 

8. Når tilsvar er mottatt vurderes det om tiltaket er søknadspliktig eller unntatt 

søknadsplikt, og om det er behov for en befaring for at saken skal bli tilstrekkelig 

opplyst for å vurdere videre behandling av saken. 

 

Sakens videre gang avhenger i noe grad av opplysningene i tilsvaret:  

 

• Tiltakshaver sender kommunen en søknad om byggetillatelse samtidig med tilsvar i 

saken. 

o Søknaden behandles på vanlig måte. Ulovlighetsoppfølgingen «settes på 

vent» inntil saken er ferdig behandlet. 

 

• Saken er ikke tilstrekkelig opplyst: 

o Tiltakshaver / grunneier kontaktes av byggesaksbehandleren for å avtale 

tidspunkt for en befaring. 

o Befaring foretas. Ta bilder av tiltaket og overfør til saksmappen. Mål opp 

tiltaket og avstand til nabogrense, andre tiltak, mm. dersom det finnes 

nødvendig. Skriv rapport og overfør den til saksmappen. 

o Vurder om tiltaket er søknadspliktig eller ikke 

o Vurder om muntlig pålegg om øyeblikkelig stopp (pbl § 32-4) skal gis, dersom 

arbeidet er i gang og tiltaket er søknadspliktig og ikke har tillatelse.  

o Send skriftlig pålegg om stopp (pbl § 32-4) når saksbehandler er tilbake på 

kontoret 

 

• Tiltaket er ikke søknadspliktig – saksbehandler avslutter saken med en kort 
tilbakemelding til varsler og kopi til tiltakshaver / grunneier. 

 

• Tiltaket er søknadspliktig og det er ikke tidligere gitt tillatelse til tiltaket. Vurder 

hvorvidt overtredelsen er av mindre betydning eller ikke (pbl § 31-1 (2)). Hvis 

overtredelsen vurderes å være av mindre betydning avsluttes saken med en kort 

tilbakemelding til varsler og kopi til tiltakshaver / grunneier. Beslutningen er ikke et 

enkeltvedtak og det er derfor ikke klagerett. 

 







  

SUNNDAL KOMMUNE 
Kontrollutvalget 
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EVENTUELT 
 
Næringsarbeidet i Sunndal kommune 
 
Erling Rød ber i epost den 02.09.2019 om at kontrollutvalget tar opp følgende: 
 
Oppfølging av Næringsarbeidet i Sunndal kommune 
 
Forvaltningsrevisjonsrapporten «NÆRINGSARBEID I SUNNDAL KOMMUNE» ble lagt fram og 
behandlet av kontrollutvalget i møte 25.02.2014 i sak PS 04/14 og av kommunestyret 02.04.2014 i k-sak 
10/14. 
 
Anbefalingene i rapporten som kommunestyret vedtok var følgende: 
 

• Sunndal kommune bør avklare nærmere hvilke oppgaver Sunndal Næringsselskap 
AS skal utføre for de midlene som kommunen overfører til selskapet.  

• Sunndal kommune bør forandre ordningen der deler av næringsfondet fordeles 
videre av Sunndal næringsselskap AS.  

• Sunndal kommune bør vurdere nærmere ordførerens roller som både. 
eierrepresentant på generalforsamlingen, og styreleder/styremedlem for Sunndal 
Næringsselskap AS.  

• Sunndal kommune bør videreutvikle ulike arena for samordning av 
næringsarbeidet.  

• Sunndal kommune bør videreutvikle rapportering av næringsarbeidet i forhold til 
styrende dokumenter herunder utarbeide årsmelding/årsberetning for næringsfondet 
i samsvar med vedtektene. 

 
Eposten tar også for seg andre forhold som Erling Rød ber kontrollutvalget se på. 
 
Erling Rød spør om kontrollutvalget kan gå inn i et aksjeselskap der kommunen er deleier. 
 
Etter gjeldende kommunelov § 80 har kontrollutvalget og revisor i interkommunale 
selskaper etter lov 29. januar 1999 nr. 6, i interkommunale styrer etter § 27 og i 
aksjeselskaper der en kommune alene eller sammen med andre kommuner, eller i 
interkommunale selskaper der en direkte eller indirekte eier alle aksjer, rett til å kreve de 
opplysninger som finnes påkrevd for deres kontroll, så vel fra selskapets daglige leder som 
fra styret og den valgte revisor for selskapet. I den utstrekning det finnes nødvendig, kan 
kontrollutvalget og kommunens revisor selv foreta undersøkelser i selskapet.   



Sunndal Næringsselskap AS (SUNS AS) består ikke bare av kommunale eiere.  Derfor har 
ikke kontrollutvalget rett til å kreve de opplysninger som finnes påkrevd for deres kontroll, 
hverken fra selskapets daglige leder eller fra styret og den valgte revisor for selskapet. 
 
Etter ny kommunelov som trer i kraft fra og med det konstituerende møtet i 
kommunestyret i høst står det følgende om kontrollutvalgets innsyn og undersøkelser i 
selskaper i § 23-6: 
 
1.ledd 
Kontrollutvalget kan kreve de opplysningene som er nødvendige for å gjennomføre sin 
kontroll, fra 
a) interkommunale selskaper etter IKS-loven 
b) interkommunale politiske råd 
c) kommunale oppgavefellesskap 
d) aksjeselskap der en kommune eller fylkeskommune alene eller sammen med andre 

kommuner, fylkeskommuner eller interkommunale selskaper direkte eller indirekte 
eier alle aksjer. 

Opplysningene etter første ledd kan kreves fra virksomhetens daglige leder, styret og den 
valgte revisoren for selskapet. 
 
2.ledd 
Kontrollutvalget kan foreta undersøkelser i virksomheten hvis det er nødvendig. 
 
5.ledd 
Kontrollutvalgets innsynsrett og rett til å foreta undersøkelser etter første og andre ledd 
gjelder på tilsvarende måte overfor andre virksomheter som utfører oppgaver på vegne av 
kommunen eller fylkeskommunen. Innsynet og undersøkelsene skal imidlertid bare 
omfatte det som er nødvendig for å undersøke om kontrakten blir oppfylt. 
 
SUNS AS har ivaretatt sekretærfunksjonen for arbeidet med næringsplanen for kommunen 
og ivaretar prosjektledelse. Oppdrag som SUNS skal levere til kommunen går fram av 
næringsselskapets strategiplan.  
 
På den bakgrunn kan kontrollutvalget ha hjemmel etter ny kommunelov § 23-6, 5.ledd til å 
be om innsyn og undersøkelser da SUNS utfører oppgaver på vegne av kommunen. 
 
Vedlegg: 

• Epost fra Erling Rød, datert 02.09.2019. 
• Vedlegg til epost, «Årsrapport SUNS 2018» . 

 
 
 
 
Sveinung Talberg 
Rådgiver 
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Forslag 

1.Kommunedirektøren gjør som vedtatt om næringsarbeidet i 2018 
og legger fram plan i neste kommunestyremøte. 

2. Kommunen ber om ekstraordinær generalforsamling i SUNS. 
Refstie går ut av styret. 

3. Kommunedirektøren skal ikke være observatør i SUNS 

4. Kommunen ber generalforsamlingen be styret sørge for at 
kostnaden til partnerne for «studieturen» til Krakow dekkes av 
partnerne. 

5. Kommunen dekker kommunedirektørens studieturkostnader. 

6. Sunndalsfondet tas ut av SUNS og legges i en stiftelse. 

7. Bestillingsdokumentet oppdateres og følges opp som vedtatt i 
2016. 

8. Kommunen ansetter egen næringssjef og tar selv hånd om 
strategi og utdeling av tilskudd 

9. Administrasjonen leser og bruker rapporten om næringsvennlige 
kommuner. 

 

Erling Rød FrP 
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